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Prețul 20 de bani

Organ al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central 
al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole

PENTRU DEZVOLTAREA ECONOMICA Șl SOCIAL CULTURALA
A REGIUNII Șl ORAȘULUI IAȘI

Încă de la inceputul anului, colectiviștii noștri, in frunte cu comuniștii, au fost frămintați de găsirea și aplicarea tuturor mijloacelor necesare sporirii poducției de griu la hectar. Se punea Îndeosebi problema asigurării unor plante premergătoare cit mai bune pentru cultura griului. In acest scop cit și pentru a evita insămințările in trupuri fări- mițate a griului, consiliul de I conducere al gospodăriei, Ia propu- ' nerca organizației de bază P.M.R., a hotărit să se cultive in acest an, i Pe aceeași tarla, 90 ha cu borceag : de primăvară, 20 ha cu mazăre, 20 ’ ha cu măzăriche etc. Hotărirea a devenit fapt, aceste plante formînd, in mare, grupa de culturi care au I părăsit devreme terenul și unde au ! fost făcute lucrări de pregătire pentru însămințarea griului de toamnă.Prima și cea mai importantă lucrare executată a fost arătura adin- că imediat după eliberarea terenului, o dată cu care am încorporat sub brazdă și superfosfat, in cantitate de 200 kg Ia ha. Pe o altă solă, am cultivat porumb pentru siloz pe o suprafață de 90 ha, cit și 50 ha cu i porumb pentru boabe, solă pe care . vom insămința, de asemenea, griu.

Pină la 10 septembrie fuseseră pregătite în bune condiții agrotehnice, in vederea insămințării griului de toamnă, 250 de ha față de 300 cite avem de insămințat; rămine ca în cel mai scurt timp să pregătim și restul de 50 ha teren cultivate cu porumb boabe. Pe această parcelă vom organiza munca de recoltat pe echipe astfel incit culesul și transportul porumbului și al cocenilor să se facă pină la 1 octombrie. De altfel pe această solă intenționăm să administrăm și gunoi de grajd (25 de tone la ha împreună cu superfosfat).In acest fel am reușit să facem o comasare mai rațională a solelor cultivate cu griu, lichidind greutățile organizatorice pe care le-am întim- pinat în acest an la recoltarea griului ; din cauza multor parcele dispersate, a fost necesar să mutăm combinele chiar și de două ori în a- ceeași zi, micșorindu-le randamentul și intirziind treierișul cu 2 sau chiar 3 zile.Sămința necesară am asigurat-o de pe lotul semincer al gospodăriei colective, căruia i-am acordat toată atenția cuvenită. Calitatea semințelor a fost confirmată de analiza pro

belor făcute atit Ia laborator cit șl in gospodărie, după ce în prealabil au fost condiționate. Cantitatea de sămință pe care o vom da la ha va trebui să asigure densitatea de 500 plante la m.p.După cite s-a observat, epoca de însămînțare a griului în toamna a- nului trecut nu a fost judicios aleasă neavînd în vedere întreg complexul de factori de care este influențat semănatul (lumină, temperatură, u^ miditatea și hrana din sol cit și a-*  tacul unor dăunători). De aceea, considerăm că densitatea slabă obținută pe unele parcele s-a datorat în mare măsură lipsei unora din a- cești factori. Astfel pe unele sola procentul de apă din sol a fost necorespunzător pentru germinarea semințelor, fapt care a determinat <1 slabă răsărire și înfrățire a griului.Sintem convinși că prin măsurild luate în vederea însămînțării griului în toamna aceasta vom evita greșelile săvîrșite în anul trecut reușind să punem baze trainice viitoarei recolte.
Ing. MIHAI VLAD gospodăria colectivă din! comuna Năvodari, regiunea Dobrogea.

Expunerea tovarășului GHEORGHE GHEORGHIU-DEJ 
la adunarea activului de partid din regiunea Iași

-.acooocoeocaoocoooooooooooooooooeooooooooooooom oc ac ac ac ae ac x ac ac ocx scoc x scoc ac ac ac *c  ac se ac 55§ 8După cum 8-a anunțat, In ziua de 22 septembrie, la Încheierea vizitei In regiunea Iași, tovarășul | 1 Gheorghe Gheorghiu-Dej a făcut o expunere în fața activului de partid cu privire la problemele dezvol- | 8 tării economice și social-culturale a regiunii Iași.| Publicăm mal jos textul expunerii.
<%5Varăși,Problema dezvoltării economice a regiunii Iași formează de mai multă vreme obiectul preocupărilor partidului și statului nostru.Potrivit indicațiilor conducerii de partid, Comitetul de Stat al Planificării, ministerele și instituțiile centrale interesate. în colaborare cu organele locale de partid și de stat, au lucrat timp de peste doi ani la elaborarea unei schițe care să stabilească profilul cel mai potrivit și perspectivele reconstrucției economice și social-culturale a regiunii și o- rașului Iași. Prevederile cuprinse în acest studiu fac parte integrantă din programul general de dezvoltare a economiei naționale.Este cunoscut că în anii regimului democrat-popular au fost depuse mari eforturi și au fost obținute rezultate îmbucurătoare în ridicarea multilaterală a regiunii lași.Au fost puse bazele dezvoltării în_ dustriei în regiune, au fost lărgite și modernizate întreprinderile existente și s-au creat noi întreprinderi cu un înalt nivel de tehnicitate, ca fabrica de rulmenți de la Bîrlad, fabrica de antibiotice, de mobilă, întreprinderi ale industriei alimentare, textile, întreprinderi ale industriei locale. Ca rezultat, producția globală industrială a regiunii a crescut în ultimii 10 ani de aproape 5 ortExtinderea rețelei de căi ferate, modernizarea de drumuri, sporirea mijloacelor de transport, racordarea orașelor Iași, Bîrlad și Pașcani la sistemul energetic național, asigurarea alimentării cu apă au creat condiții tot mai bune pentru dezvoltarea economică a regiunii.In ce privește agricultura, cooperativizarea este în linii generale încheiată. în unele raioane colectivizarea aflîndu-se în stadii înaintatei în raionul Bîrlad gospodăriile agricole colective dețin 87 la sută din totalul suprafeței cooperativizabile, în raionul Huși — 66 la sută, în raionul Vaslui — 64 la sută.Este în continuă lărgire baza tehnică a agriculturii care dispune a- cum de peste 2.600 de tractoare — mai mult de jumătate din numărul total al tractoarelor din vechea Ro- mînie — precum și de alte mașini agricole. Au crescut producția agri- c«*ță  globală și marfă, cit și participarea regiunii la formarea fondului central la griu, porumb, floarea-soa- relui, sfeclă de zahăr și alte produseCa urmare a măsurilor luate de partid și guvern pentru ridicarea nivelului de trai al oamenilor muncii, a crescut puterea de cumpărare a populației din regiunea Iași — ceea ce se reflectă în sporirea de peste 3 ori în ultimii zece ani a desfacerilor de mărfuri cu amănuntul prin comerțul socialist.în ce privește fondul locativ al o- rașelor regiunii și în special al lașului este cunoscută tuturor moștenirea grea pe care am primit-o de la trecut. în afara cîtorva edificii — îndeosebi instituții administrative și culturale — și a unui număr de case mai arătoase aparținînd reprezentanților claselor avute, cea mai mare parte a fondului locativ al orașului Iași era constituită dintr-o a- glomerare de căsuțe sărăcăcioase și bojdeuci insalubre, degradate. Ori-

celorlalți conducători de partid și de stat: Clișeul din stingă: în vizită la AteliereleAspecte din timpul vizitei în regiu nea Iași a tovarășului Gheorghe G heorghlu-Dej și ade reparat material rulant „Ilie Pintilie-Iași; clișeul din dreapta i primirea la GĂ.C. „23 August "-Vaslui

a- fi încine poate înțelege că lichidarea cestei stări de lucruri nu poate realizată dintr-odată, ci numai mod treptat, pe măsura creșterii forței economice a statului.Pentru dezvoltarea fondului locativ, în orașele regiunii Iași s-au depus eforturi însemnate, dîndu-se în folosință, în perioada 1958 — semestrul I 1961, o suprafață locativă de aproape 190.000 m.p. Cu toate a- cestea, rezultatele obținute trebuie considerate numai ca un început, care va fi continuat într-un ritm din ce în ce mai accentuat, pe baza creșterii resurselor economiei naționale și în conformitate cu un plan de sistematizare ce va fi aprobat de partid și guvern.în ce privește învățămîntul, au fost construite 380 de școli; numărul elevilor din școlile de cultură generală reprezintă 180 la sută față de 1938, iar al celor din învâțămîn- tul tehnic, profesional și pedagogic — peste 300 la sută.în centrul universitar Iași funcționează șase instituții de învățămint superior, numărul studenților fiind acum de 2,5 ori mai mare decît în anul 1938. Au fost construite că-
Creșterea

în regiune
industriei

Potrivit Directivelor Congresului al III-lea al partidului și ținind seama, în studiul întreprins, de caracteristicile și posibilitățile regiunii, de criteriile eficienței economice, partidul și guvernul apreciază că în prezent a devenit pasibil și necesar să se imprime un ritm mai accentuat construcției economice și social-cul- turale în regiunea Iași.în cele ce urmează vă voi prezenta pe scurt concluziile la care a a- juns conducerea partidului în ce privește orientarea generală în dezvoltarea regiunii Iași și principalele o- biective ce urmează să fie realizate.Pentru sporirea potențialului economic al regiunii și creșterea forțelor de producție este necesară dezvoltarea în continuare a industriei, prin construirea de noi întreprinderi și prin reprofilarea și lărgirea celor existente. Aceasta va duce la ocuparea în mai mare măsură a forței de muncă, la creșterea numerică a clasei muncitoare, la ridicarea calificării tehnico-profesionale a oamenilor muncii.în același timp trebuie asigurat un puterhic avînt al agriculturii prin dezvoltarea intensivă a tuturor ramurilor ei — și în special a culturii cerealelor, pomiculturii, viticulturii, creșterii animalelor — pentru care există în regiune condiții deosebit de favorabile și însemnate rezerve încă nevalorificate. Din prevederile studiului întocmit rezultă că și pe viitor agricultura își păstrează rolul precumpănitor în profilul economic și în structura producției globale a regiunii.în ceea ce privește industria, în afara unui număr de 9 unități noi de interes republican, stabilite anterior a fi construite în regiunea Iași, studiul întocmit în conformitate cu sarcinile planului economic de șase ani prevede să se mai amplaseze încă 17 uzine și fabrici. Se vor crea

R.P.R. cu un nu- între care Institu- chimice „Petru stat, Filarmonica,

mine și cantine moderne — s-au schimbat radical condițiile de viață și studii ale studenților ieșeni, care dispun în prezent de peste 6.000 locuri în cămine și peste 3.000 locuri în cantine, față de cca. 480 locuri în cămine și 300 locuri în cantine înainte de război.Au fost date în funcțiune așezăminte științifice și ^ultural-artistice: filiala Academiei măr de institute, tul de cercetări Poni“, Opera de teatre, sute de cămine culturale, numeroase cinematografe în mediul urban și rural.Au fost extinse și reorganizate unitățile spitalicești din regiune, a crescut de peste două, ori numărul paturilor de spital In sectorul ocrotirii sănătății se constată o scădere a mortalității de la peste 25 la mie în 1938. la 8 la mie în 1960.Eforturile făcute de stat pentru ridicarea economică și social-cultu- rală a regiunii Iași își găsesc expresia în volumul ridicat al investițiilor care în perioada 1951—1960 au totalizat aproape 3 miliarde 800 milioane lei.

în regiune ramuri industriale noi: siderurgia, construcția de utilaj chimic, industria de mase plastice și altele.Cel mai important obiectiv industrial prevăzut a fi construit și care urmează să fie pus în funcțiune începînd cu 1963 va fi o uzină metalurgică, în orașul Iași, cu trei secții : țevi sudate, cu o producție de 125.000 tone pe an ; profile îndoite din tablă — 60.000 tone pe an ; laminor de benzi la rece — 60.000 tone pe an. In viitor capacitatea uzinei va putea fi mărită de 2—3 ori, în conformitate cu studiile ce se vor elabora în cadrul programului economic de perspectivă pînă în 1980. Dotată cu utilaje de înaltă tehnicitate, în cea mai mare parte automatizată, această uzină va aproviziona cu produsele sale întreaga economie a țării.Se vor reprofila și lărgi atelierele de reparat material rulant „Ilie Pin- tilie". Ele vor prelua sarcinile de producție ale atelierelor „Grivița Roșie" din București, iar dip 1965 vor trece la producția de utilaje pentru industria chimică, a celulozei și hîrtiei, cu o capacitate finală de 34.000 tone pe an — volum ce depășește întreaga producție actuală de asemenea utilaj a țării. încă de la sfîrșitul anului 1961 va începe construcția unei hale noi pentru a crea condițiile necesare trecerii la profilul arătat.Tot pînă în 1965 își va dubla producția fabrica de rulmenți Bîrlad.Se va construi o centrală electrică de termoficare în orașul Iași, cu o putere instalată de 36—50 MW, destinată să alimenteze cu energie electrică și termică, sub formă de aburi și apă fierbinte, unitățile industriale existente și cele ce sînt prevăzute a fi amplasate în acest oraș în perioada 1960—1965, precum și o im-

portantă rețea locală de termoficare urbană.în industria chimică se va construi o fabrică de prelucrare a maselor plastice cu o capacitate de circa 30.000 tone pe an, cu perspectiva de a ajunge după 1965 pînă la 70—80 mii tone pe an. Este în studiu amplasarea in Iași a unei fabrici de mase plastice — poliesteri și poliu- retani — necesare construcțiilor, industriei lemnului și construcțiilor de mașini. Se va dezvolta producția și vor fi lărgite sortimentele la fabrica de antibiotice, urmînd să se pună un accent deosebit pe producția de biostimulatori pentru sectorul zootehnic.Va fi construită o nouă secție de mobilă curbată de mare capacitate în cadrul fabricii de mobilă Iași, pusă în funcțiune anul trecut și o fabrică de mobilă cu o capacitate de cel puțin 10 mii garnituri convenționale pe an in orașul Vaslui.Pentru a asigura ritmul accentuat și volumul sporit al construcțiilor prevăzute pentru anii ce urmează, se va construi o fabrică de materiale de construcții ceramice și alta de elemente de construcție din ciment.întreprinderea „Țesătura" Iași va fi completată cu o secție nouă la filatura de bumbac ; se prevede construirea unei fabrici de tricotaje de bumbac cu o capacitate de producție de 13 milioane bucăți pe an, re- prezentind aproximativ jumătate din producția anului 1960 pe țară. Totodată, se vor dezvolta de cca. 3,5 ori actualele capacități în industria de confecții din regiunea Iași. Spre sfîrșitul perioadei planului de 6 ani va începe construirea unej țesătorii de fire sintetice și artificiale cu o capacitate de 6 milioane m.p. pe an și construcția unei întreprinderi de încălțăminte de cauciuc, care urmează să producă anual 4 milioane perechi încălțăminte și 2.400 tone talpă.Anul viitor va intra în funcțiune fabrica de extracție și rafinare a uleiului, actualmente în construcție, cu o capacitate de prelucrare de 120.000 tone semințe de floarea-soa- relui anual. In industria alimentară se vor mai construi trei fabrici de produse lactate, secții de lapte pasteurizat, de unt și de brînzeturi, un abator cu secție de preparate de carne, o fabrică de piine, o fabrică de paste făinoase și biscuiți, un centru de condiționare și îmbuteliere a vinului, trei centre de vinificare și altele.In afara unităților industriale enumerate pînă acum s-a dat sarcina de a se studia în continuare posibilitățile amplasării în regiune și a altor întreprinderi.Prin realizarea obiectivelor prevăzute va spori considerabil potențialul economic al regiunii, iar orașul Iași va deveni un important centru industrial. Pentru amplasarea judicioasă și economică a obiectivelor din Iași se prevede, conform schiței de sistematizare a orașului, crearea unei zone industriale. în care vor fi concentrate noile unități, grupate în jurul centralei electrice și de termo- ficare. întreprinderile din zona industrială vor putea folosi o serie de utilități și unități social-culturale comune.Pentru dezvoltarea industrială a regiunii Iași, se vor aloca în perioada 1960—1965 fonduri de investiții în valoare de 2—2,3 miliarde lei.Ca rezultat al lărgirii unităților existente și al construirii noilor în-
(Continuare in pag. 2-a)

Frumoasă recoltă de porumb au obținut anul acesta membrii gospodăriei agricole colective din comuna Adunații Co- păceni — raionul Giurgiu ! în fotografie un aspect de la încărcatul a laștîuleților spre fi transportați pătule

din
In preajma începerii

plin a însămînțărilor de toamnăîn aceste zile, pe ogoarele raionului Caracal se desfășoară o activitate din ce în ce mai sporită. Se lucrează la pregătirea terenurilor ce vor fi însămînțate în toamna aceasta, la condiționarea și tratarea semințelor care vor fi băgate sub brazdă, la strinsul recoltei.Fruntașii ogoarelor, mulțumiți de răsplata muncii depuse, nu uită însă de recolta anului viitor, de faptul că acum se pun bazele producției anului 1962.
EXEMPLUL CELOR MAI BUNIZilele trecute, colindînd prin cite- va sate și comune ale raionului, am avut prilejul să-i văd la treabă pe cîțiva dintre aceștia, făurari ai recoltelor bogate. Printre ei se numără comuniștii Păștină Constantin, mecanizator la S.M.T. Caracal. Bă- dan Marin, președintele gospodăriei colective din Daneț. Bartoț Florea, colectivist din Armășeștii de Jos și alții, care prin entuziasmul cu care lucrează, prin rezultatele bune obținute în activitatea lor de zi cu zi în pregătirea campaniei însămînțărilor de toamnă viu pentru muncă.în faptul muna Amărăștii de Jos. Cele două gospodării colective de aici sînt fruntașe pe raion în pregătirea campaniei de toamnă și nu intîmplător. Sub îndrumarea organizațiilor de bază P.M.R., cei doi președinți, I.

constituie un exemplu toți tovarășii lor deserii am ajuns în co-

In raionul Caracal

Mielache și V. Stan, amîndoi membri de partid, dind dovadă de simț organizatoric, de multă dragoste față de muncă, au știut să antreneze pe toți colectiviștii la lucrările de pregătire a campaniei. Drept rezultat, membrii celor două gospodării au schimbat la bază sămința pentru a- proape întreaga suprafață planificată a fi însămînțată cu soiuri de înaltă productivitate. însemnate suprafețe de teren sînt gata pregătite pentru însămînțări, iar ritmul muncilor de recoltare se intensifică pe zi ce trece.Rezultate bune în pregătirea campaniei însămînțărilor de toamnă au obținut și colectiviștii din Daneț, care au terminat recoltatul celor 400 de ha cu porumb. Pe suprafețele eliberate, mecanizatorii celor două brigăzi de la S.M.T. Zănoaga se întrec în executarea arăturilor la timp și de cit mai bună calitate. Ei și-au organizat lucrul în două
Atenția cuvenită tuturor lucrărilor 

agricole de toamnă!
— RECOMANDĂRILE MINISTERULUI AGRICULTURIIîn majoritatea regiunilor au început insămințările de toamnă. Spre sfîrșitul săptămâni viitoare aceste lucrări se vor desfășura din plin în întreaga țară.In toamna acestui an se prevede însămințarea a peste 3.500.000 ha, din care cel puțin 3.150.000 ha cu griu și secară. Sînt create, în toate regiunile, coodiții pentru buna desfășurare a însămînțărilor și asigurarea unor recolte mai bune în anul viitor. Cooperativizarea agriculturii fiind în linii generale înfăptuită, există posibilități de folosire mai rațională a parcului sporit de tractoare și mașini agricole, de încorporare în sol a unor cantități mai mari de îngrășăminte naturale și chimice și, mai ales, de aplicare a unei agrotehnici diferențiate.Rezultatele unităților agricole fruntașe dovedesc cu prisosință și anul acesta cit sînt de importante pentru sporirea producției lucrările de pregătire a terenului. Este necesar ca arăturile să se execute cit mai devreme și să fie bine întreținute prin discuiri și grăpări pînă la insămîn- țare. îngrășămintele trebuie să fie incorporate în sol în cantități corespunzătoare cu planta premergătoare, soiul folosit și tipul de sol.Anul acesta se extind pe mari suprafețe soiurile cu o productivitate ridicată. Ministerul Agriculturii recomandă să se acorde toată grija a- grotehnicii speciale indicate de consfătuirile regionale cu privire la cultura griului, ținute anul acesta, pentru ca să se folosească calitățile productive ale acestor soiuri.In centrul preocupării tehnicieni- A. 

schimburi astfel incit să poată continua arăturile și pe timpul nopții. Gospodăria din Danei figurează la loc de frunte și în ceea ce privește schimbul de semințe.Fruntașe în executarea arăturilor pentru insămințările de toamnă se numără și gospodăriile colective din Dobrosloveni, care au executat 705 ha din planul de 1.160, Băbiciu cu 550 ha din 1.270 și altele.MASURI CE NU TREBUIE NEGLIJATESe știe că pentru a executa la timp însămînțatul griului și al celorlalte păioase de toamnă, nu-i de-ajuns să ai pregătit din vreme terenul: gospodarii chibzuiți își pun la — -își te, punct din timp utilajul necesar, asigură semințe de bună calita- cu alte cuvinte se îngrijesc de
(Continuare în pag. 3-a)

lor și conducerilor unităților agricole socialiste trebuie să stea în următoarele zile schimbul de semințe comune cu semințe recunoscute, lucrare în general întîrziată. Trebuie să se urgenteze condiționarea semințelor și să se asigure măsurile necesare pentru tratarea acestora înainte de semănat.Deoarece însămințarea în epoca optimă condiționează în mare măsură recolta anului viitor, se recomandă ca insămințările de toamnă să se execute în perioadele cele mai potrivite pentru fiecare soi. Spre a asigura cantitățile necesare de semințe din soiuri productive pentru anul viitor, unitățile agricole socialiste trebuie să organizeze loturi se- mincere, alegînd în acest scop terenurile cele mai fertile și efectuînd lucrările agricole la un înalt nivel agrotehnic.Cu săptămîna aceasta începe o perioadă de vîrf în lucrările agricole de toamnă. De aceea, ele trebuie să fie în așa fel organrzate incit, concomitent cu insămințările, să se execute la vreme recoltarea culturilor tîrzii, ca și celelalte lucrări agricole de toamnă. Să se strîngă în primul ■înd culturile de pe terenurile ce urmează a fi însămînțate în toamnă și să se execute de îndată arăturile de însămînțare. Acțiunea de însilozare trebuie continuată pentru a se asigura animalelor suficiente furaje în perioada de iarnă. Totodată să se continue culesul viilor și livezilor, arăturile adinei, construcțiile gospodărești. precum și lucrările de îmbunătățiri funciare. (Agerpres)



Expunerea tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej'
(Urmare din pag. I)treprinderi, producția industrială în regiunea Iași va crește în această perioadă de aproximativ 3 ori, cu un ritm mediu anual de cea. 20 la sută, superior celui realizat în ultimii 10 ani și mai înalt decât ritmul mediu de creștere a producției globale industriale pe țară.

Ponderea regiunii Iași în industria

țării va spori de la 2,3 la sută în 1960, la 3,4 la sută în 1965; numărul salariaților din industrie va crește cu oca. 20 mii, ajungînd la 44 mii.Pentru a asigura realizarea obiectivelor industriale și reconstrucția orașului Iași se înființează o comisie guvernamentală cu participarea organelor locale, care va coordona și conduce operativ întreaga acțiune.
Dezvoltarea agriculturii

socialiste și sporirea producției

Tovarăși,Congresul al III-lea al partidului fiostru a stabilit sarcina ea procesul de colectivizare a agriculturii să fie încheiat pînă în 1965. La 1 septembrie 1961 în întreaga țară sectorul agricol cooperatist reprezintă 82,8 la sută din întreaga suprafață -arabilă cooperativizabilă. La aceeași dată, gospodăriile agricole colective dețin 69 la sută din suprafața arabilă coopera ti vizată.Cum stau lucrurile în regiunea lașă ? La aceeași dată nivelul cooperativizării a ajuns la 89,7 la sută din suprafața arabilă. Acesta este un succes deosebit de important în munca organelor și organizațiilor de partid și arată că țărănimea din regiune a pornit cu hotărîre pe calea agriculturii socialiste.Gospodăriile colective din regiune, în număr de 440, dețin numai 51.2 Ia sută din suprafața arabilă coope- rativizată. Pe o gospodărie colectivă revin 645 hectare suprafață agricolă față de 934 hectare cit este media pe țară. Doar 75 gospodării colective au o suprafață de peste 1.000 hectare.Intre raioanele regiunii sînt foarte mari diferențe în ce privește gradul de colectivizare. în timp ce în raioanele Bîrlad, Huși și Vaslui colectivizarea este foarte avansată și se apropie de încheiere, în raioanele Pașcani, Hîrlău și Iași ea este mult rămasă în urmă. Toate acestea arată că în privința colectivizării în regiune este o rămînere în urmă datorită faptului că munca de transformare socialistă a agriculturii a fost concentrată mai mult în direcția creării de întovărășiri, slăbindu-se preocuparea pentru trecerea la forme superioare de organizare a agriculturii socialiste.Ținînd seama de procentul ridicat al cooperativizării regiunii, de experiența acumulată în acest timp de țărănime, de existența unui număr însemnat de gospodării colective fruntașe care exercită o forță de a- 
tracție mereu crescândă, există toate condițiile ca în regiunea Iași să se încheie procesul de colectivizare a agriculturii încă înainte de termenul stabilit de Congresul al m-lea al partidului dacă organele și organizațiile de partid din regiune își vor intensifica și îmbunătăți neîncetat munca politico-organizatorică pentru atragerea întregii țărănimi în gospodăriile colective.Această muncă trebuie desfășurată pe un front larg, în toate raioanele, concentrîndu-se în acest scop cele mai bune forțe ale activului de partid, colectiviștii cei mai înaintați și cu experiență, care știu să vorbească în limbajul și pe înțelesul țăranului. Folosindu-se o mare varietate de forme și metode, va trebui să se acorde o deosebită atenție popularizării realizărilor gospodăriilor colective fruntașe, cunoașterii de către masa întovărășiților a experienței acestor gospodării, a modului cum sînt ele organizate și a avantajelor materiale pe care le obțin colectiviștii.în desfășurarea muncii de colectivizare a agriculturii regiunii trebuie să se aibă în vedere de la început crearea de gospodării colective mari, prin unirea și transformarea mai multor întovărășiri mici într-o singură gospodărie colectivă. Totodată, organele de partid și de stat trebuie să se preocupe îndeaproape de unirea treptată a gospodăriilor colective mici, în gospodării mari, corespunzător indicațiilor Comitetului Central al partidului. Numai astfel se pot organiza unități economice puternice, multilateral dezvoltate, se creează condiții mai bune pentru folosirea rațională a pămîntului, pentru utilizarea mai eficace a mijloacelor mecanizate și pentru aplicarea metodelor agrotehnice înaintate, care vor asigura creșterea producției agricole și bunăstarea țărănimii muncitoare.Terminarea colectivizării va crea condiții optime pentru valorificarea deplină a marilor resurse existente 
în regiune și trecerea la o agricultură intensivă, de mare productivi
tate, multilateral dezvoltată, care să

asigure un belșug de produse agro- alimentare.Deși condițiile generale de sol și de climă stat prielnice culturii cerealelor, pomiculturii și viticulturii, îar pășunile și fînețele favorizează dezvoltarea creșterii animalelor, totuși producțiile ce se obțin sînt încă scăzute din cauză că o suprafață importantă de teren este erodată, aici rezultă că pentru creșterea producției agricole, pe lîngă ridicarea continuă a productivității pe terenurile bune, una din sarcinile cele mai importante ale organelor de partid și de stat din regiune este organizarea unei largi acțiuni de combatere a eroziunii solului. Valorificarea rațională a acestor terenuri erodate constituie o foarte mare rezervă pentru creșterea producției agricole a regiunii Iași.Se prevede ca ptaă ta 1965 să se execute lucrări de combatere a eroziunii pe o suprafață de circa 250 mii hectare. Această acțiune trebuie desfășurată pe etape, taceptad cu terenurile care necesită lucrări mai puține și mai simple și care pot da rezultate economice in termen scurt.Pe lingă lucrările de combatere a eroziunii solului este necesară organizarea unei acțitmi susținute pentru recuperarea terenurilor supuse inundațiilor.Pentru curmarea acestor calamități care aduc pagube mari economiei s-au întocmit studii care prevăd executarea unui volum vast de lucrări.Aceste lucrări necesită eforturi mari și de aceea este necesar ca ele să fie eșalonate pe mai muiți ani. Intr-o primă etapă, pină in 1965. se prevede amenajarea complexă a Bahluiului și afluenților săi, ceea ce va asigura apărarea contra inundațiilor a circa 4J09 hectare teren >- gricol. inclusiv orașul Iași și aooa sa industrială.în ceea ce privește riurile Prut. Bîrlad, Jijia, planurile de amenajare stat ta curs de definitivare și vw fi termma’e ta cursul anului 1962. cmd se va putea trece la eiaborarea proiectelor de lucrări ce ae vor efectua in etapele următoare.Lucrările de izr.bu prevăzute vor permite scoaterea de sub inundații ptaă ta 1965 a unei suprafețe agricole totale de 20 mii hectare, apărarea de inundații a orașelor Iași și Bîrlad și crearea unor iazuri agro-pfecicole. irigarea a cea. 6.000 ha. teren, costul total al acestor lucrări fiind de 116—126 mlhoane lei.Valorificarea terenurilor slab productive, supuse erozitmii și inundațiilor. cere eforturi serioase și poate fi realizată cu succes numai prin mobilizarea largă a țăranilor din regiune. direct interesați în executarea acestor lucrări. în creșterea producției agricole și, pe această cale, a propriilor lor venituri. Organele locale de partid și de stat trebuie să analizeze posibilitățile regiunii și să ia măsuri pentru folosirea tuturor resurselor existente, ta vederea executării an de an a unui volum tot mai mare de lucrări, astfel ca acțiunea de combatere a eroziunii și stăvilirea inundațiilor să se realizeze mai repede decît era prevăzut La înfăptuirea acestor sarcini trebuie să-și dea din plin contribuția specialiștii, care să fie mobilizați să lucreze pe teren, să stabilească măsurile cele mai eficace și să asigure concret, zi de zi, aplicarea lor.Măsurile de combaterea eroziunii solului și inundațiilor în condițiile încheierii procesului de colectivizare a agriculturii paralel cu extinderea mecanizării, îmbunătățirea substanțială a agrotehnicii, folosirea pe scară largă a semințelor selecționate, a unor cantități mai mari de îngrășăminte vor face posibilă o creștere importantă a nroducției agricole.O atenție deosebită trebuie acordată sporirii producției de cereale, îndeosebi de grîu și porumb, care vor ocupa peste 70 la sută din suprafața arabilă a regiunii. Obținerea unei producții mari de cereale va a- sigura dezvoltarea și a celorlalte ramuri ale agriculturii și în primul rînd a creșterii animalelor.Regiunea Iași își propune să reali-
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zeze pînă în 1965 o producție totală anuală de 272 mii tone grîu și 600 mii tone porumb. Realizarea acestei producții cere o muncă serioasă, cu atît mai mult cu cP în prezent recoltele de cereale, ca și de alte culturi ce se obțin în regiune sînt an de an sub media generală pe țară.în centrul atenției organelor de partid și de stat din regiunea lași trebuie să stea problema sporirii producției la hectar la cereale ca și la alte culturi. Trebuie mobilizate toate forțele pentru aplicarea întregului complex de măsuri agrotehnice. folosirea pe scară largă a îngrășămintelor și îndeosebi a celor organice, a semințelor din soiurile cele mai productive și potrivite condițiilor pedoclimatice ale fiecărei zone, executarea la timp a însămîn- țărilor, îngrijirea și recoltarea culturilor,Ținînd seama de faptul că ta regiunea Iași cultura porumbului ocupă suprafețe întinse, este necesar să se îmbunătățească substanțial agrotehnica acestei culturi. în același timp, potrivit indicațiilor date de Comitetul Centrai al partidului, va trebui organizată pe loturi din ce ta ce mai mari cultivarea porumbului în condiții de agrotehnică superioară, în vederea realizări; unei producții de 5 mii kg. boabe la hectar pe terenurile neirigate și de cel puțin 5 000 kg pe terenurile irigate.Partidul și guvernul nostru acordă o mare importanță dezvoltării creșterii animalelor — ramură de bază a producției agricole. aducătoare de mari venituri țărănimii. Recenta plenară a C C. al P.M.R. a dat directive și îndrumări clare ir această privință, adopttad măsuri importante de stimulare a creșterii efectivelor de animale matcă și ta special a vacilor de lapte, măsuri care dau bune rezultate. Și ta regiunea Iași s-au obținut realizări încurajatoare ta acest domeniu, fără insă să se ta- depimească pianul stabilit de creșterea efectivelor de animale la toate speciile Dacă la taurine densitatea este apropiată de media pe țară, la vâri și îndeosebi la porci și păsări, regiunea Iași este mult rămasă ta urmă.Atenția principală ta domeniul creșteri: ammaieic r trebuie îndreptată in direcția spor.r.: producției pe cap de aramal. In acest scop trebuie asigurată înainte de toate o puternică bază de fura.-e prut creșterea producției de cereale furajere și ta special de porumb boabe, extinderea culturi; mizării, a culturilor duble pentru masă verde, a culturilor de trifolieoe și borceag cultura intercalată a devierilor s folosirea pe scară largă a reziduurilor industriale.Gospodăriile agricole colective vor trebui să •ritrețHiă *■  să folosească in mod rational pășunile, să execute lucrări de îmbunătățiri. astfel ca pm- fvrtii «s hectar să crească la cel pu- țsc 1*  ss kg. Pe păprrile degradate vor trebui efectuate lucrări pentru țarea lor cu plante valoroase.O acțiune de cea mal mare importanță pentru creșterea producției la lapte, lină, carne, este o~gan-za-ea pe scară largă a selecției animalelor și încrucișarea raselor locale cu rase mai productive.Pentru creșterea rapidă a șeptelu- tai de bovine, porcine și ovine trebuie păstrai ți crescut întregul efectiv de animale tinere apte pentru reproducție și organizată redistribuirea intre unitățile agricole a animalelor, pentru completarea in fiecare unitate a efectivelor de ammale matcă.Trebuie luate detodată măsuri bo- tărite pentru creșterea efectivului de porci, deoarece aceasta este calea cea mai rapidă de sporire a producției de carne.Pe lingă orașul Iași și alte orașe ale regiunii vor trebui create mari unități specializate in producția de ouă și corne ce pasăre la prețuri de cost scăzute. Pentru aceasta trebuie găsite soluțule constructive și siste
mele de furajare și tagrijire cele mai ieftine, productive și de mare eficiență economică.Regiunea Iași are condiții pedoclimatice favorabile, precum și o veche tradiție ta domeniul culturii viței de vie. Situația fondului viticol impune luarea unui ansamblu de măsuri per.tru sporirea suprafețelor cultivate cu vii nobile. N-a fost judicioasă orientarea organelor locale de a merge pe linia extinderii suprafețelor cu vii, în loc să pună accentul pe ridicarea calitativă a viticulturiiPentru remedierea acestei situații se prevede ca pină în 1965 suprafața plantată cu vii altoite și indigene să crească la 13.000 hectare prin plantarea terenurilor improprii altor culturi. Paralel cu extinderea plantațiilor se vor desfășura și lucrările de completări de goluri ta viile existente cu viță nobilă. Pînă ta 1965
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ponderea viței nobile va crește de la 20 la sută la 50 la sută. In acțiunea de înlocuire a viilor hibride trebuie avut în vedere ca producția de struguri să nu scadă, iar ponderea strugurilor de masă să crească.în cadrul planului de dezvoltarea viticulturii va trebui să se concentreze activitatea în bazinele viticole consacrate, extinzîndu-se îndeasebi podgoria de la Cotnari.în domeniul pomiculturii se prevede extinderea suprafeței de livezi la 20 000 hectare în 1965, urmărin- du-se totodată îmbunătățirea raportului între specii. O mare atenție trebuie dată alegerii soiurilor, plantării celor mai valoroase soiuri de mere, pere, caise și de alte fructe pentru consum in stare proaspătă și conservată.Folosind din plin posibilitățile mari de care dispune, precum și sprijinul dat de partid și guvern, regiunea Iași are toate condițiile să devină în scurt timp o puternică bază de producție pomi-viticolă.în sprijinul dezvoltării agriculturii în regiunea Iași, statul nostru va asigura în anii următori înzestrarea S.M.T.-uriloc și G.A.S.-urilor cu un număr sporit de tractoare și mașini agricole.înzestrarea regiunii Iași cu tractoare și mașini agricole va fi aproximativ «gală înzestrării medii pe țară. în 1965 vor reveni la un tracta de întor 95 ha. teren mecanizabil G.A.C. și 60 ha. în G.AB.. față 256 ha. cît era media pe regiune I960.Condiția esențială a înfăptuirii succes a tuturor măsurilor privind dezvoltarea agriculturii în regiunea Iași este asigurarea cadrelor, formarea unui număr suficient de specialiști cu pregătire medie și superioară, ridicarea nivelului de cunoștințe agrozootehnice a tuturor lucrătorilor din agricultură. Pregătirea cadrelor necesare agriculturii este o sarcină principală a organelor locale de partid ș; de stat. Ele trebuie să acorde o deosebită atenție recrutării ș: seiectxy.iri; candidațitor pentru învâțâmlnrta agricol superior și mediu din tinerilor din gospodării colecrve. care la terminarea studiilor să lucreze nemijlocit ta unitățile agrieoue. Trebuie să ooți-
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nem ca în anii viitori în fiecare G.A.C. să lucreze cite un inginer a- gronom și alte cadre de specialiști, iar pînă atunci specialiștii existenți în regiune să fie astfel repartizați în- cît fiecare inginer să răspundă de îndrumarea a 2—3 gospodării colective.Organele de partid și de stat trebuie să se preocupe cu toată răspunderea de pregătirea prin cursuri de scurtă durată a cadrelor de conducere pentru G.A.C. — președinți, brigadieri, socotitori — și să organizeze în timpul iernii cursuri agrozootehnice în vederea ridicării nivelului de cunoștințe al masei de țărani colectiviști.Comitetul regional de partid a întocmit un plan de măsuri privind întreaga activitate de ridicare a agriculturii regiunii. Acest plan trebuie încă aprofundat și concretizat corespunzător cu cele arătate aici, inais- tîndu-se îndeosebi asupra căilor, metodelor și mijloacelor de realizare a obiectivelor stabilite.în toate problemele de bază ale a- griculturii regiunii — terminarea colectivizării, unirea gospodăriilor mici in gospodării mari, întărirea econo- mico-organizatorică și dezvoltarea multilaterală a acestora, precum și stăvilirea eroziunii solului șl a inundațiilor. dezvoltarea zootehniei și a altor ramuri ale agriculturii, asigurarea cadrelor etc. — trebuie să se stabilească măsuri concrete politico- organizatorice și economice, potrivit situației din fiecare raion, sat și gospodărie, prevâzîndu-se acțiunile ce vor fi întreprinse, termene și răspunderi precise. In același mod trebuie desfășurată activitatea și în raioane și în fiecare unitate agricolă socialistă. înfăptuirea măsurilor stabilite trebuie urmărită cu perseverență zi de zi.Ținînd seama de profilul economiei regiunii, este necesar ca organele de partid și de stat să repartizeze pentru ridicarea agriculturii cadre de partid și de stat din cele mai bune și mai competente, să asigure îndrumarea și controlul permanent și sistematic al întregi' activități a organizațiilor de partid și a conducerii gospodăriilor colective și de stat, acordîndu-se ajutor concret și operativ ta activitatea lor economică și organizatorică.

ma- pro-
construi la Iași cămine cu o capacitate de aproximativ 7 000 locuri, ceea ee va permite cazarea. în rea majoritate, a studenților veniți din alte localitățiIn vederea școlarizării în mai bune condiții a elevilor din învăță- mîntul de cultură generală, profe- stonal și tehnic, se vor construi în perioada 1960 — 1965 peste 1.800 săli noi de clasă, laboratoare noi și internate cu o capacitate de peste 1.000 locuri.In domeniul artei și culturii, se prevede construirea în cursul planului de noi. cu o instalarea cu bandă construirea a 2 case raionale cultură, instalarea unu; post de radio pe unde metrice, precum și a unei stații de televiziune.Prin punerea în fundțiune a noilor unități culturale și de artă, populația din principalele localități ale regiunii Iași va beneficia de un număr sporit de locuri în sălile de spectacole, iar în toate comunele și mari vor fi dotate nematografice.Pentru ocrotirea prevăzut, pe lingă de la Iași, care a și fost dat în losință, construcția spitalului pediatrie la Iași cu 400 paturi, tinderea spitalului de la Bîrlad a sanatoriului T.B.C. Bîrtiova 300 paturi, se prevede policlinici la și Murgeni.

6 ani a 10 cinematografe capacitate de 5.600 locuri, a 300—350 cinematografe îngustă în mediul rural, de

mediul rural unele sate mai cu instalații ci-sănătății spitalul s-au C.F.R. fo- de ex- Și cuIn rețeaua ambulatorie realizarea a cîte unei Iași, Bîrlad, Pașcani

Acțiuni social-culturaleTovarăși,Odată cu derroitarea forțelor de producție dx: regiune se prevede și extinderea artrinilar social-cul- turale.Pentru reg~x~eB Iași se prevede construirea în perioada 1960—1965 
a unui numir Ăe 14—ÎS mii apartamenteIc cadrul arestai volum total, eforrixile vor fi concentrate in special spre reenosaructia orașului Iași, ic care re vor realiza 13—13 mii apartamente noi. ceea ce Înseamnă că peste 1/3 din populația crașului se va muta in rioadă in locuit;Sarcina recocsî pune să se defic gen: schița de s Fulul. Amplasarea și executarea rtilor construcții de locuințe trebuie să se desfășoare pe baza unor detalii de sistematizare și proiecte de ansamblu pe cartiere, care să se încadreze în schița de sistematizare șt care vor fi supuse aprobării conducerii de parii i și de stat.Executarea constructauac de locuințe va trebui să se bazeze ta mai mare măsură pe folosirea mor metode industriale avansate și. ta special, a panourilor mart, a prefa- bricării apartamentelor, ceea ce va permite reducerea duratei de execuție a apartamentelor și îmbunătățirea calitativă a execuției.Construcția noilor cartiere de locuințe trebuie să se desfășoare cu grija de a se obține ansambluri cu un aspect arhitectonic atrăgător, țznirto seama de anumite particularități specifice orașului.Concomitent se va dezvolta fondul de locuințe din orașele Pașcani, precum și din crase din regiune.în domeniul edilitar, se dezvoltarea instalațiilor de Iași, prin dublarea aducțiunii de la Prut și captarea de noi surse pentru orașul Bîrlad. De asemenea, se prevede sporirea debitelor de apă potabilă ta orașele Vaslui și Huși.Se va extinde cu 60 la sută țeaua de canalizare și se vor începe lucrările de construire a stalațiilor de epurare a apelor orașul Iași. Rețeaua de canalizare se va extinde de asemenea și în celelalte orașe din regiune cu circa 40 km.începînd din anul 1962 se prevede aducerea la Iași a gazelor na-

turale, în primul rînd pentru asigurarea cu combustibil tehnologic a industriei, a principalelor instituții și a termoficării cartierelor de locuințe.O atenție intensificării care rurală, cuare și con tribut
această pe-icție; veze

deosebită trebuie dată acțiunii de electrifi- folosindu-se în conți*  intr-o măsură mai largă a locuitorilor. în privința rețelelor electrice de înv regixialâ și raiooalâ se ta. ta arx IM5 regrins 3E f—•*  5e t? aproape 40 la sută, elec- trifieîndu-se încă aproximativ 350 sate.In cursul anului 1961 se vor racorda la sistemul energetic național centrele Vaslui, Huși. Murgeni, Tg. Frumos și Hirlău, ceea ce va asigura dezvoltarea bazei energetice in regiunea întreagă.Se vor intensifica lucrările modernizare a drumului Iași-Vaslui-Bîrlad-Tecuci ta de național vederea terminării lui pină in 1963.Va continua acțiunea de modernizare a străzilor din orașe, astfel ca la finele anului 1965 peste 75 la sută din străzi să fie pavate, iar din acestea aproximativ 1/3 să posede imbrăcăminți definitive.Ceea ce va caracteriza dezvoltarea sectorului social-cultural între 1960 — 1965 este lărgirea ți îmbunătățirea în continuare a învăță- mtatului de toate gradele și întărirea bazei sale materiale.Potrivit sarcinilor de pregătire a cadrelor inginerești necesare economiei noastre naționale s-a hotărit construirea în orașul Iași a unui nou institut politehnic, care să permită școlarizarea unui număr de 5.500 studenți — aproape de două ori mai mult față de numărul actual al studenților Politehnicii din Iași. Construcția noii Politehnici, dotată corespunzător cerințelor hunei desfășurări a învă- țămîntului. va crea condiții ca centrul universitar Iași să aducă o importantă contribuție la cadrelor de ingineri.Pe măsură ce va intra țiune noua construcție a lui Politehnic, spațiul eliberat va fi transferat Universității, precum și altor instituții de învățămînt superior, ceea ce. împreună cu extinderile prevăzute a se realiza, va îmbunătăți considerabil condițiile de desfășurare a învățămîntului superior din Iași.în perioada 1960 — 1965 se vor

Tovarăși,Realizarea caracter ral pe care le-am menționat, va duce la creșterea pînă în 1965 a numărului de salari ați cu peste 55 de mii, din care peste 22 de mii salariați în orașul Iași.Dezvoltarea economică și social- culturală prevăzută va avea ca e- fecț îmbunătățirea nivelului de trai al oamenilor muncii. Acest lucru se va reflecta și în creșterea volumului desfacerilor de mărfuri prin comerțul socialist din regiunea Iași, care urmează Să fie de două ori mai mare în 1965 față de 1959, corespunzător sporirii veniturilor și puterii de cumpărare a populației.Rețeaua comercială va fi extinsă cu peste 40.000 m. p. potrivit volumului sporit de mărfuri, prin construcția și amenajarea unor magazine înzestrate cu utilaj și inventar modem.In dezvoltarea rețelei comerciale trebuie asigurată o proporție și așezare cît mai judicioasă a diferitelor categorii de unități, asigu- rtadu-se reducerea cheltui el''or de crculafie ș-1 o deservire rit mai boag • papolafieLAcestea sînt princzpslde măsuri pe care le prevăd partidul și gu- vemul pentru a se asigura o dezvoltare puternică, multilaterală, a regiunii Iași.îndeplinirea acestui ansamblu de măsuri impune eforturi și sarcini serioase statului nostru, organelor sale centrale. Socot, totodată, necesar să subliniez în mod deosebit marea răspundere care revine în această privință comitetului re-

tuturor măsurilor cu economic și social-cultu-

gional de partid, comitetelor raionale și orășenești, organizațiilor de partid, sindicale și U.T.M., sfaturilor populare. întregului aparat de stat și economic.Regiunea Iași are o organlzăție de partid puternică, capabilă să îndeplinească cu cinste sarcinile mari care-i revin. De energia și perseverența, de spiritul de organizare cu care veți lucra, de stăruința și priceperea cu care veți mobiliza masele de oameni ai muncii depinde realizarea cu succes a tuturor măsurilor stabilite.în expunerea mea, consacrată problemelor economice ale regiunii Iași, nu m-am ocupat, după cum ați văzut, de situația internațională.Poziția noastră în problemele vieții internaționale este bine cunoscută. Ea a fost expusă în repetate rînduri, cu deplină claritate, în documente de stat și declarații publiceRepublica Populară Romînă. alături de Uniunea Sovietică și celelalte țări ale lagărului socialist, consideră apărarea păcii și securității popoarelor drept problema problemelor timpurilor noastre șî urmează cu perseverență politica de coexistență pașnică, de dezvoltare a relațiilor politice, economica și culturale cu toate statele.Desfășurarea evenimentelor internaționale confirmă în întregime aprecierile noastre cu privire la superioritatea forțelor păcii și ne întărește convingerea că lupta lor unită este în măsură să determine rezolvarea pe cale de tratative problemelor internaționale Utigiqa^, se și să asigure omenirii o pace trainică, corespunzător cu interesele vitale ale tuturor popoarelor lumii.

f»r

Dragi tovarăși.Impresiile pe care le-am cules vizitînd întreprinderi, șantiere, instituții de cultură, unități agricole socialiste, purtînd discuții cu muncitorii, colectiviștii, intelectualii. îndreptățesc concluzia că aveți pretutindeni oameni minunați, harnici și inimoși, buni gospodari, care primesc cu entuziasm măsurile de dezvoltare economico-culturală a regiuniiPrimirea te pe care expresie a de partid, sa. a hotărîrii de a lupta neobosit pentru înfăptuirea ei.Sîntem convinși că. în frunte cu organizațiile de partid, oamenii muncii din regiunea Iași vor munci neobosit pentru realizarea măsurilor stabilite de partid și guvern, pentru a-și spori contribuția la îndeplinirea istoricelor obiective stabilite de Congresul al III-lea al partidului, pentru înflorirea conti-

caldă. plină de dragos- ei ne-au făcut-o este o atașamentului lor față a încrederii în politica

s a
(In timpul expunerii. partieipantU 

la adunarea activului de partid au 
salutat în repetate rinduri cu aplau
ze puternice, prelungite, măsurile 
anunțate privind dezvoltarea econo
mică și social-culturală a regiunii și 
orașului Iași. La sfîrșitul adunării, 
patticipanții au ovaționat minute în 
șir pentru Partidul Muncitoresc Ro- 
mîn, pentru Comitetul său Central 
în frunte cu tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej).
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In marea familie

în ultimele siptămini, în raio
nul Focșani, au luat ființă noi 
gospodării colective. Printre a- 
cestea sînt cele din comuna Mir- 
cești și satul Oreavu. De aseme
nea, în comunele unde sînt gos
podării colective mai vechi, nu
meroși țărani întovărășiți și cu 
gospodării individuale fac cereri 
și sînt primiți în marea familie 
a colectiviștilor.

Gospodăria colectivă 
„A 17-a aniversare"
Adunarea generală de consti

tuire a gospodăriei colective ,,A 
17-a aniversare" din Mircești s-a 
ținut in școala din comună, fru
mos împodobită. Noii colectiviști 
au venit aici pentru a alege con
siliul de conducere al gospodăriei 
colective și pentru a sărbători 
într-un cadru festiv întemeierea 
gospodăriei lor. Cele 136 de fa
milii de țărani întovărășiți și cu 
gospodărie individuală, care au 
pășit cu încredere pe calea ară
tată de partid, au unit laolaltă 
suprafața de 195 ha teren ara
bil, precum și inventar agricol 
felurit.

In cadrul adunării generale, to
varășul Sava Gheorghiță, preșe
dintele comitetului de inițiativă 
a vorbit despre munca politică 
desfășurată pentru crearea gos
podăriei, subliniind că vizitele 
organizate la o serie de gospodă
rii colective din împrejurimi și 
din alte raioane, cum ar fi, la 
gospodăriile colective din Vină- 
tori. Tătăranu, raionul Focșani și 
Tudor Vladimirescu, raionul Ga
lați, au contribuit cel mai mult 
la convingerea oamenilor despre 
avantajele colectivei, despre 
bunăstarea și traiul fericit pe care 
îl au țăranii colectiviști.

Trecîndu-se la alegerea consi
liului de conducere, noii colecti
viști au încredințat sarcina de 
președinte al gospodăriei comu
nistului Sava Gheorghiță, cunos
cut în comună ca un om vrednic 
și bun gospodar.

Sărbătoare în satul 
OreavuDe aurind, a avut loc o festivi

tate asemănătoare și în satul 
Oreavu, care aparține de comuna 
Gugești. în noua gospodărie co
lectivă au intrat 83 familii de ță-

răni muncitori. Vizitînd gospo
dăriile colective fruntașe din 
raionul Focșani, cunoscînd îndea
proape traiul îmbelșugat al colec
tiviștilor, ei au pășit cu încre
dere pe drumul gospodăriei colec
tive.

Vasile Mărgărit, Eugen Băluță, 
Costică Ungureanu și alți colec
tiviști care au luat cuvîntul în 
adunare și-au exprimat dragostea 
ți recunoștința, lor față de parti
dul clasei muncitoare, care con
duce pe cei ce muncesc din pa
tria noastră pe drumul unei vieți 
tot mai îmbelșugate. Totodată ei 
s-au angajat să pună umărul cu 
nădejde la dezvoltarea gospodă
riei colective, astfel incit aceasta 
să se numere în cîțiva ani printre 
unitățile agricole socialiste frun
tașe din raionul Focșani.

In consiliul de conducere au 
fost aleși cei mai harnici colec
tiviști, in frunte cu tov. Toader 
Th, Băluță, căruia i s-a încredin
țat sarcina de președinte. Gospo
dăria colectivă din Oreavu a pri
mit numele de „23 August".

Noi membri 
în gospodăriile colective 

existente
trecute in cele 3 gos- 

colective din comuna 
au avut loc adunări ge-

Zilele 
podarii 
Obilești 
nerale, in cadrul cărora au fost 
discutate și aprobate cererile de 
intrare in gospodăria colectivă 
a 57 familii de țărani muncitori.

Mărgărit Petre, Gheorghe Da
vid, frații Dumitru și Ion Bouroș, 
sînt doar cîțiva dintre țăranii 
care au devenit acum membri ai 
gospodăriei colective „Al. I. 
Cuza“ din comuna Obilești.Noii colectiviști au venit chiar 
de a doua zi la muncă in gospo
dăria colectivă alături de colec
tiviștii mai vechi.

ir
Și la Boțîrlău, sat ce aparține 

de comuna Vulturu, adunarea ge
nerală a gospodăriei colective a 
aprobat zilele acestea cererile de 
intrare în G.A.C. a 18 familii de 
țărani întovărășiți. Aceștia au in
trat în marea familie a colecti
viștilor, in urma rezultatelor ob
ținute de gospodăria colectivă de 
aici în dezvoltarea sa economică.

I. GH. CENUȘA corespondent



După de în gospodăria agricolă de stat din
Bucium, regiunea recoltatul 

ma-

Cum urmărește consiliul de conducere
realizarea planului de venituriGospodăria noastră a crescut considerabil în ultimii ani, ca urmare a colectivizării întregului sat. In prezent gospodăria cuprinde 255 de familii și peste 800 de ha. teren, din care 680 de ha. sînt arabile. încă din primăvară, consiliul de conducere al gospodăriei colective și-a dat seama că în condițiile colectivizării în întregime a satului, gospodăria noastră are posibilitate să obțină producții și venituri superioare celor planificate dacă va folosi cu pricepere forța de muncă existentă și ajutorul pe care-1 primește necontenit din partea statului. Intr-una din ședințele de lucru ale consiliului am analizat planul de venituri și cheltuieli. Comuniștii din gospodărie au obiectat a- supra faptului că veniturile prevăzute în plan erau prea mici in raport cu posibilitățile existente. Aceste observații ne-au determinat ■ă mărim suprafețele cultha e cu floarea-soarelui și sfeclă de zahăr, culturi care aduc gospodăriei venituri bănești mari. Tot în ședința aceea, la propunerea biroului organizației de bază P.M.R., am hotărit să redăm producției unele suprafețe de teren degradate. Unele din aceste terenuri au fost curățite de mărăcini, însămințate cu ierburi perene și transformate in pășuni. Pe terenul in pantă am plantat vie și pomi. Am mai amenajat 5 ha. de grădină in sistem irigat și un iaz pentru pește.Așadar, după cum am arătat, terenuri care altădată erau neproductive, în condițiile gospodărieiIn gospodăriile colective din raionulTurnu Măgurele

Măgurele au flori i-soarelui. au Obținut floarea-soare- din
*34 de gospodării agricole colective din raionul Turnu terminat recoltatul Printre unitățile care producții ridicate la lui sînt gospodăriile colective Dracea, Putinei. Bădnleasa și altele. Pînă In prezent numai la baza din Turnu Măgurele s a predat cantitatea de 2.250 tone. Predările continuă.

★A Gospodăriile agricole colective din comunele Slobozia-Mîndra, Lița, Segarcea, Saele, Uda Clocociov și Olteanca din raionul Turnu Măgurele, au terminat însiiozarea porumbului furajer.Avansate la însilozatul porumbului Sînt gospodăriile colective din comunele Islaz, Putinei, cartierul Măgurele, și Odaia care au făcut însilo- zări de porumb combinat cu lucernă Și frunze de sfeclă.
LINCA NAIDIN corespondent

cum se ve- 
fotograîle, la 

strugurilor de este în toiFoto :C. DUMITRU

colective au fost redate producției. Care este rezultatul acestei acțiuni? Gospodăria noastră a reușit în a- cest*  an ca de pe suprafața de pășune și finețe amenajată să asigure animalelor proprietate obștească o mare canitate de fin pentru iarnă- iar prin pășunatul rațional efectuat, animalele noastre au avut masă verde la discreție în tct timpul verii. Avînd pășune suficientă, gospodăria noastră a mărit numărul animalelor pînă la 145 de taurine, din care 42 sînt vaci cu lapte, 545 de oi și 125 de porci, din care 70 sînt puși la îngrășat și vor fi livrați la începutul lui noiembrie.Datorită bunei îngrijiri și furajări am reușit să obținem producții animale peste cele planificate. De pildă : față de 45 de litri de lapte pe cap de oaie cit am a- vut în plan, am realizat pînă la 1 septembrie 52 de litri de la fiecare oale. Pîna la sfirsitul anului credem că vom realiza in medie 60 de litri.Consiliul gospodăriei noastre colective a acordat o mare atenție realizării unor construcții ieftine, dar de bună calitate, executate din chirpici și alte materiale locale, în dorința de a realiza economii șl de a ridica valoarea zllei-muncă la nivelul planificat (39,50 lei) la propunerea comuniștilor, colectiviștii noștri au hotărit ca toate lucrările de construcții la grajdurile de animale să fie executate prin muncă voluntară. Gospodăria și-a construit peste plan un sediu compus din 8 camere și sala de ședințe, o locuință pentru inginerul agronom al unității etc.Consiliul gospodăriei a analizat în mai multe rînduri planul de venituri și cheltuieli al gospodăriei, urmărind menținerea unui echilibru just intre Investițiile făcute și
De ce doar pe jumăiaie?Datorită sprijinului acordat de stat, pe deoparte, iar pe de altă parte datorită creșterii tineretului din prăsilă proprie, multe gospodării agricole colective din raionul Turda și-au sporit în mod simțitor efectivele de animale proprietate obștească.în acest an, gospodăriile agricole colective din raion au primit credite de la stat pentru a-și cumpăra 480 de vaci și 2.920 de vițele. Acolo unde creditele au fost folosite cu chibzuială, gospodărește, unde consiliile de conducere s-au bucurat de un sprijin calificat din partea sfaturilor'' populare, s-a reușit să se cumpere un număr mai mare de animale decît era planificat. Spre exemplu, cu aceeași sumă, gospodăria din Călărași a cumpărat 44 de vaci, în Ioc de 25 cît era prevăzut. Ea a realizat planul și la vițele, cumpărînd 160 de capete.Și gospodăria colectivă din Boian și-a cumpărat întregul efectiv de taurine prevăzut: 30 de vaci și 120 de vițele. Gospodăriile colective din

Ne aflăm cu aparatul fotografic la Stațiunea experimentală zootehnică Băneasa. tn fotografie inginera zootehniste Magdalena Georgescu, medicul veterinar Atanase Strîm- beanu și îngrijitoarea Ana Să- vescu clasînd un nou lot de păsări

3 G. A» S.*urî din regiunea Oltenia

mai livrat de litri de de păsări, importante

din G.A.C. TechirghiolGospodăria agricolă colectivă din Techirghiol a însilozat pînă de curînd 3.170 de tone de porumb. In afară de porumb, această unitate a mai însilozat 600 de tone de dovleci si 300 de tone de sfeclă furajeră. De asemenea, gospodăria și-a asigurat peste 1000 de tone de fînuri.
★Gospodăria va realiza din zootehnie peste 900.000 lei venituri bănești. Obținind în medie peste plan cite 300 de grame de lină pe cap de oaie, gospodăria a realizat, numai din vînzarea lînii, 270.000 lei. De asemenea, gospodăria a pînă acum peste 300.000 lapte, un mare număr, miei etc., care l-au adus venituri bănești.
★Cu cele 3 incubatoare ale gospodăriei s-au scos an 22.000 de pui. Această unitate a avut astfel posibilitatea să livreze un mare număr de pui gospodăriilor agricole colective din Moșneni, Tuzla, Schitu, 23 August etc. Colectiva din Techirghiol posedă în prezent 6.500 de păsări matcă. Pină la sfîrșitul anului ea va depăși planul de producție la ouă cu peste 20.000 de bucăți. ME.METCEA RID VAN corespondent

electrice în acest

veniturile realizate. De fiecare dată cind au loc adunările generale, colectiviștii sînt informați de felul cum se îndeplinește planul de venituri și cheltuieli.în acest an am planificat să realizăm 480.000 lei venituri bănești, ceea ce înseamnă circa 600 de lei la hectar. în condițiile sporirii suprafețelor destinate plantelor tehnice și ale unui sector zootehnic dezvoltat, această sumă poate să fie ușor dublată. Deși veniturile bănești nu sînt tocmai mari, gospodăria noastră a dat în acest an avansuri trimestriale în bani. La avansul din iulie noi am acordat pe lingă bani și produse : la fiecare zi-muncă s-au dat 3 kg. de grîu, 250 gr. orz, 200 gr. secară, 300 gr. ceapă și cite 3 lei in numerar. Printre cei care au luat avansuri mari se numără Jitaru Gh., care are 600 de zile-muncă cu familia, Alexandru Nieolae cu 700 de zile- mun'câ etc. Dacă ținem seama că valoarea zilei-muncă va fi de 39,50 lei, rezultă că colectiviștii care vor avea în jurul a 600 zile-muncă la încheierea anului, vor realiza venituri de circa 2000 de lei lunar.Pentru început noi ne declarăm mulțumiți. Dar de Ia veniturile realizate in acest an și pînă la venituri de milioane mai este încă de muncit. Dezvoltarea rapidă a sectorului zootehnic, creșterea producțiilor de grîu, porumb, sfeclă și floarea-soarelui la ha., pină la nivelul indicat de Directivele celui de-al III-lea Congres al P.M.R., deschid gospodăriei noastre posibilitatea de a deveni într-un viitor apropiat unitate cu venituri de milioane.
RADU CONSTANTIN președintele gospodăriei agricole colective „9 Mai“ din Cucuteni, raionul Iași

Frata și Iacobeni au cumpărat 166 și respectiv 177 vițele, depășindu-și planul de cumpărări cu 6 și respectiv, 77 de capete. Gospodăriile agricole colective din raion au depășit planul de sporire a efectivelor de animale prin cumpărări și la porcine și ovine.în privința cumpărării de animale cu bani proveniți din creditele acordate de stat, lucrurile se prezintă, așadar, cît se poate de bine. Unitățile au folosit creditele cu chibzuință, cumpărînd animale tinere, sănătoase, de rasă bună. în plus, gospodăriile au reușit să cumpere animale ieftine, fapt ce le-a permis să achiziționeze un număr mai mare de vaci, vițele, oi etc. decît cel prevăzut la acordarea creditelor.Gospodăriile colective, îndeosebi cele care sînt mai puternice, au prevăzut să cumpere animale și cu bani proveniți din fondurile proprii, Din păcate această prevedere a rămas la unele unități, numai pe turtle. Deși marea majoritate a gospodăriilor agricole colective din raion și-au mărit considerabil veniturile în acest an, ele n,-au cumpărat din fonduri proprii decît un număr foarte mic de vaci: 69. A- ceastă stare de lucruri se datorește neînțelegerii de către consiliile de conducere ale unor gospodării colective a importanței sporirii efectivelor de animale din fonduri proprii. De vină sînt și organele agricole raionale care nu numai că nu
Lucrează de zorMembrii gospodăriei agricole colective „Drum Nou“ din Cociuba Mare, raionul Salonta, regiunea Crișa- na, lucrează de zor la strînsul culturilor tîrzii.Terenurile eliberate sînt acum a- rate de tractoarele S.M.T.-ulul. Din cele 163 ha. cit se vor însămînța in această toamnă cu grîu au ți fost pregătite 50 ha.

Dg curînd colectiviștii au si în»

Au îoLdeplînît planul
Gospodăriile agricole de stat 

din Oltenia, au reușit să-ți Înde
plinească planul la producția de 
lapte pe trim. III cu mult înainte 
de termen. Acesta este rezultatul 
muncii neobosite desfășurate de 
organizațiile de partid, care au în
drumat comitetele sindicale și 
consiliile din unitățile respective, în direcția îngrijirii și furajării 
mai bune a animalelor, stabilizării 
și calificării cadrelor de mulgători 
îngrijitori. La 1 septembrie, gos
podăriile agricole de stat Filiași, 
Deveselu și Breasta au reușit să-și 
îndeplinească planul anual la pro
ducția de lapte. G.A.S. Filiași a 
realizat de la un număr de 127 de 
vaci furajate, o producție de

Complexul avicol al G. A. S. GeormataImpunătoare, împrejmuite de plopi falnici, clădirile complexului avicol ia- viisă- cele scoatere
al G.A.S. Gearmata, străjuiesc trarea în orașul Timișoara cind dinspre Lugoj.Halele luminoase, spațioase. Iile incubatoarelor — dotate cu mai moderne instalații de și creștere a puilor — atrag atenția imediat Dar nu de ele ne-am interesat Ceea ce ne-a atras tn primul rînd atenția sînt rezultatele obținute in această unitate de la începutul anului și pînă acum— Unde se află cei 360.000 de pui. de cine și cum sînt îngrijiți, ce hrană li se servește?—Inginera Sodica Gavra, șefa complexului, Lăzăroiu Leonida, inginerul zootehnist șei al gospodăriei, muncitoarele iruntașe Rotshinger-Ana, Miloș Maria și Popescu Ana. iei-au dat toate lămuririle. în sala incubatoarelor unde am era întuneric.Doar din cind în o luminiță.— Facem primul incubate. Acest control îl efectuăm în a 7-a zi de la data incubării — mă informează inginera Rodica Gavra. Acum se înlătură eventualele ouă în care embrionul nu este corespunzător. în a 10-a zi de incubație continuă inginera, facem un nou control cu care ocazie mntăm ouăle din poziția orizontală, așa cum stau în rafturile incubatorului, în poziția verticală, pregătindu-le astfel pentru scos.

intrat mai întii.cînd se aprindeamira) al euălor

în vă țind din experiența Porumbiței
G. A. S. Slobozia a realizat planul

la producția de lapte-marfăAnul schimbat tîndu-se trecut. După cum se știe, vaca „Porumbița" a plecat de la G.A.S. Slobozia, deoarece alei nu i se asigura, în trecut, furajarea și îngrijirea necesară pentra a da, o producție pe măsura pesibiliffiților ei.în anul care a stat la G.A.S. An- drășești. Porumbița a dat 4520 litri de lapte, dovedind astfel că atît ea 

în care Porumbița și-a „locul de producție**,  mula G.A.S. Andrășeștî, a

s-au ocupat în mod serios de a- ceastă problemă, dar nici măcar nu cunosc precis cite animale cumpăraseră pînă în septembrie cu fonduri proprii gospodăriile colective din raion. De altfel inginerul Dră- gan Nieolae, șeful secției agricole a sfatului popular raional, nu cunoaște precis nici ce gospodării au fonduri disponibile la bancă pentru cumpărări de animale. Așa se explică de ce gospodăria colectivă din Șuțu, care a încasat mari sume bănești din vînzarea boilor îngrășați, a vacilor scoase la reformă și a porcinelor — animale incluse în fondul de bază — nu a cumpărat nici o vacă în loc, deși avea prevăzut în plan. Ceva mai mult, gospodăria colectivă din Șuțu a diminuat în acest fel fondul de bază. Din păcate în situații similare se află și gospodăriile colective din Bolduț, Moldovenești, Văleni, Plăiești și din alte părți. A nu procura animalele prevăzute să fie cumpărate cu fonduri proprii este o lipsă dintre cele mai păgubitoare. A vinde animale din fondul de bază, fără să cumperi altele în loc este o lipsă tot așa de păgubitoare. Este neîndoielnic că adunările generale ale gospodăriilor colective în cauză vor analiza aceste stări de lucruri și vor lua măsurile ce se impun pentru înlăturarea lor.
I. CORDOS

corespondent

ceput semănatul secarei furajere și orzului de toamnă pentru boabe. Demn de remarcat este faptul că întreaga cantitate de sămînță necesară este asigurată fiind condiționată. Au fost trimise din vreme probe la trolul laboratorul regional de con- semințelor.
BOGLUT NICOLAE

corespondent 

291.200 litră lapte, ceea ce înseam
nă 70.800 litri peste prevederile 
planului. După calculele făcute, 
unitatea respectivă a obținut zilnic în medie cite 10,6 litri lapte pe 
cap de vacă furajată și un spor de 
200 de litri lapte zilnic fată de ace
eași perioadă a anului trecut. Tot
odată gospodăria de stat Devese
lu a reușit ca de la un efectiv 
mediu de 273 de vaci să obțină
480 800 litri lapte, fafă de 435 000 
litri producție planificată. Așadar, 
în primele 8 luni ale anului cu
rent, goșrodăria a obținut o de
pășire a planului anual de 45.800 
litri lapte. De asemnea, gospodăria 
agricolă de stat Breasta, ia efecti-

De altfel le șl mutăm tntr-un alt aparat numit eclozionatcr care asigură un nou regm de temperatură și umiditate, deoarece după 3-4 zile apar puii.In sală se făcu lumină. Se isprăvise controlul ouăloi. Am avut ocazia să observ cele 17 incubatoare care dsntr-o dată pot scoate 100.080 pul.Am vizitat apoi halele unde cresc puii, tocmai cind li se servea uniri din cele 8 tainuri din rația zilnică.Peatru a crește puii igienic și a le crea condiții cît mai apropiate ăe cele naturale, se aplică metoda creșterii îu balcoane, unde se poate asigura, prin instalația de încălzire centrală, temperatura necesară și aerisirea.Căldura solară este înlocuită cu lămpile tafraroșii. Din hrană nu lipsesc principii nutritivi necesari creșterii : amestec de umieii, verdeață, untură de pește, drojdie de bere, im preparat specia! de vitamine, săruri minerale, hrînză proaspătă, ouă fierte, lapte, iar furajul granulat combinat fabricat aici este administrat puilor la discreție.O deosebită impresie îți lasă ordinea și curățenia din acest sector.G.A.S Gearmata crește anual 120.690 de pui de găină și de curcă din rasele cele mai productive. Restul de pui de o zi sînt trimiși G.A.S.- urifor și G.A.C.-urilor din regiunea Banat și chiar Centrului avicol de la Crevedia, regiunea București.Gospodăria a crescut pînă în pie- 

cit și alte surate ale ei, sînt capabile de • producție bună de lapte, cu o singură condiție: să primească o hrană îndestulătoare și de bună calitate, să li se dea îngrijirile corespunzătoare.Acum eîteva luni Porumbița s-a înapoiat la G.A.S. Slobozia. Aici ea a găsit multe schimbări in bine. Grajdul e mai curat, mai luminos parcă ; furaje sînt din belșug, îngrijitorii sînt mai atenți și au mai multă dragoste de munca lor și de animalele ce le sînt date in primire. Rezultatul acestor schimbări este, în primul rină, o producție sporită de lapte.
PRINTRE FRUNTAȘIîn anii trecuți, gospodăria agricolă de stat din Slobozia, regiunea București, se număra printre ultimele gospodării din regiune in ceea ce privește producția de lapte. în anul 1959, de pildă, planul ia producția de lapte-marfă nu a fost realizat, ebținîndu-sc doar 2267 litri lapte de la fiecare vacă furajată, tn primele luni ale anului I960, lucrurile mergeau la fel de prost. Oamenii dădeau vina pe vaci, spunînd că sînt din rase proaste, dar în realitate, lipsa de furaje și proasta îngrijire făceau ca vacile să nu producă pe măsura posibilităților.In a doua jumătate a anului i960, lucrurile au început să se schimbe. Plecarea Porumbiței la G.AJ5. Andră- șești măsură inițiată de Comitetul regional de partid pentru a demonstra însemnătatea îngrijirii și furajării de bur.ă calitate în sporirea producției de lapte — a deschis ochii celor de la G.A.S. Slobozia. I-a făcut să vadă că obținerea unor producții mari de lapte de la fiecare vacă furajată stă in mina lor, în felul cum asigură baza furajeră, cum îngrijesc animalele. Noua conducere a gospodăriei, îndrumată de organizația de partid și sprijinită de comitetul sindicatului, s-a preocupat de îmbunătățirea muncii în acest sector. Au fost luate măsuri pentru însiiozarea unor cantități îndestulătoare de furaje și pentru permanentizarea și ridicarea calificării îngrijitorilor de animale. în felul acesta, s-a putut recupera. in 1960, o parte din rămî- nerea în urmă, realizindu-se 2710 litri lapte pe cap de vacă furajată.Anul 1961, este anul în c»re gospodăria de stat Slobozia a ocupat, lună de lună, un Ioc fruntaș printre cele 68 de gospodării de stat producătoare de lapte din regiunea București. In fiecare lună, planul la producția de lapte-marfă a fost îndeplinit în proporție de 125 -135 Ia sută ; în fiecare lună G.A.S. Slobozia a livrat statului sute de hectolitri do lapte peste plan. Așa se face că această gospodărie a realizat pină în prezent pianul la producția de lapte-marfă, pe intregul

LUCIAN BLUJDEA

(Continuare tn pag. 4-a)

vul mediu furajat, a reușit să oh- < 
fină 483.000 litri lapte fafă de < 
472.500 litri planificați. Trebuie a- ’ 
ratat că o dată cu depășirea sim- < 
(itoare a producției prețul de cost < 
al laptelui a scăzut cu circa 8 <
bani per litru.

Gospodăriile agricole de stat J 
Cetate, Băilești, Segarcea și Dobra < 
au realizat și ele producții bune < 
pe cap de vacă. j

După rezultatele obținute pînă < 
acum, gospodăriile agricole de < 
stat amintite, vor realiza în acest ' an peste 3.500 litri lapte în medie < 
pe cap de vacă furajată. <

P. Z.

rent 190.000 de pui la greutatea de 900 grame pînă la 1 kg bucata care au fost puși in vînzare pentru consum prin magazinul gospodăriei. In prezent în halele de creștere se află mii de pui. Gospodăria dispune, de asemenea, de o serioasă matcă de curci și găini de la care au fost obținute și livrate pentru consum peste 500.000 de ouă.Un mare accent se pune aici pe mărirea numărului de curci de prăsilă care vor ajunge la sfîrșitul anului la 20.000.Buna Îngrijire șl furajare a găinilor a făcut să sporescă și numărul ouăior care a ajuns la 138 bucăți anual pe fiecare găină.Rezultatele obținute sînt urmare a muncii entuziaste a colectivului de •ici, a atenției și preocupării care se acordă sectorului avicol din partea consiliului gospodăriei, sub îndrumarea organizației de partid.CULEA EMILIAcorespondent

Q-iqkiiL [a

Cercetătorii centrului de îngrășăminte bacteriene se străduiesc zi de zi să pună la îndemîna oamenilor muncii din a- gricultură mijloace cît mai eficace de sporire a producției la hectar, în clișeul alăturat îl vedem pe inginerul Dumitru Boți recoltind, împreună cu fiziciană Magda Ne- greanu, probe de sol pentru analiza microbiologică și chimică L ■

Mașina ne poartă pe drumul de 
țari, printre porumbiști de culoa
rea ruginei, și printre arături ne
gre, proaspete. Pe deal se văd case 
vopsite în culori vii, unde predo
mină aibastrul-siniliu ca cerul de 
vară. E comuna Odaia-Manolache. 
Mai departe, la numai doi kilome
tri, răsar construcții masive cu a- 
coperișurîle galben-roșietice. Sînt 
atît de multe că, de la distanță ai 
impresia că acolo se afii un alt 
sat. Numai cind ajungi sus, pe 
deal, vezi că nu sînt altceva de- 
eîl nolle construcții ale gospodă
riei colective milionare din Odaia- 
Manolache. Clădiri cu pereții nu 
prea inalfi, drepți și bine clădiți, 
cu uși albe, din seîndură proaspăt 
geluită, cu acoperișul din stuf 
frumos retezat către capetele stre
șinilor. Simplu, inimos, trainic si 
ieftin.

Tovarășul Nieolae Brînzoi, pre
ședintele gospodăriei, un bărbat 
tinăr, ca la vreo 32 de ani, se 
oferă cu plăcere să ne împărtă
șească experiența gospodăriei.

— In 1950, cind a luat ființă 
gospodăria, povestește el, n-a
veam nici un fel de construcții. 
Pufinele vite pe care le aveam, 
le fineam prin grajduri pe la oa
meni. Dealul ăsta era pustiu, pre
sărat ici-colo cu salcimi. în 1954 
am ridicat prima magazie șt un 
grajd. Construcțiile masive le-am 
început abia în '57, cind tot satul a venit alături de noi. De atunci, 
după cum vedeți, am ridicat în total 9 grajduri pentru vite mari, 
două ateliere, două saivane, o clă
dire pentru incubator, o cramă, 
cotețe pentru 2.000 de păsări, încă 
o magazie șj altele.

§i cine a fost cu ideea folo
sirii stufului ?

— Apoi, oamenii noștri, care au 
pornit să traducă în viată îndem
nurile partidului în problema io- 
losiril tuturor posibilităților loca
le pentru întărirea și înflorirea 
gospodăriei. Lacul Brateș nu e 
departe de satut nostru. Am în
ceput să folosim stuful din baltă 
pentru construcții. Mai aveam și ceva salcîmi,. Am construit, cum 
spunem noi tn .lighiifță".

După cum am aflat la fața lo
cului, ia una din construcțiile care 
era încă în lucru, \llghiutgu nu 
ește altceva decît Until db stuf sau uapură, ous drept, tn pfeioa- 
re, printre sipcile care formează 
scheletul pereților Locul gol din-

In preajma începerH 
din plin a însămînțăriloF 

de toamnă
(Urmare din pag. l-a)toate măsurile cerute de obțin«reț| unor recolte cît mai bogate.Ori, în această privință lucruri» nu stau tocmai bine în raionul Caracal. ■Rămîneri serioase în urmă se constată în unele unități la eliberarea și pregătirea terenurilor destinate griului și mai ales, în direcția asigurării semințelor de calitate din soiurile productive. Din 49 de unități care au de ridicat de la baza semințe din soiurile cu mare productivitate, nu au efectuat schimbul decît 10 și acestea parțial. Potrivit situației secției agricole raionale,' din planul total de 2.693 tone au fost schimbate numai 153 tone. în același timp, scriptele existente la baza de recepție din Caracal arătă dear 74 de tone. Există la mijloc o nepotrivire de cifre sau o necunoaștere a realității de pe teren de către organele agricole ?Situația se prezintă nemulțumitor și în privința condiționării semințelor. Din planul de 8.973 tone (pe raion), au fost condiționate doar 4.937 deci numai 50 la sută. Dacă în privința strîngerii recoltelor sau executării arăturilor ar mai putea exista unele cauze obiective, în ceea ce privește condiționarea semințelor nu încape îndoială că numai neglijența este de vină. Așa stau lucrurile la gospodăria colectivă din Fălcoiu, care din cele 202 tone necesare în- sămînțărilor de toamnă nu a condiționat nimic pînă acum eîteva zile. Aceeași situație poate fi întîlnită și la gospodăriile colective din Fărca- șele. Redea, etc.Intrucît peste foarte puțină vreme și în raionul Caracal urmează să se treacă la însămînțarea masivă a culturilor de toamnă, e necesar ca organele Egricole raionale și comunale, conducerile unităților agricole cooperatiste și ale S.M.T.-urilor care deservesc raionul, să ia măsuri pentru terminarea rapidă a tuturo» pregătirilor. In primul rînd, să s» elibereze fără întârziere terenurile destinate însămînțărilor de toamnă, transportîndu-se recolta din cîmp cu coceni cu tot pentru a nu se întârzia cu pregătirea terenului. Mare atenție se cere acordată terminării condiționării semințelor și mai ales impulsionării schimbului de semințe necorespunzătoare.

Ing. D. CIGUSIEVICI

să sufle crivă-

Odaia-Manola- 
zootehnic in Toate animale-

tre jighiuțe și țipci se umple 
tsămint amestecat cu paie și 
bate bine. După eîteva trie se 
tărește ca piatra. Este o metodă 
locală, aplicată cu mult succes la 
Odaia-Manolache ca și în alte 
gospodării colective din regiunea 
Galați.

Am vizitat grajdurile de vite. 
Am stat de vorbă cu îngrijitorii; 
cu Anghel Munteanu si Nieolae 
Munteanu, cu Dinu Micu, Dumi
tru Vlad. Gheorghe Popa si Nico- ine Oracu. Si ei au lucrat ta În
ceput io ridicarea acestor clădiri. 
Acum gospodăria are echipă spe
cială de constructori. Toți și-au a- 
rătat mulțumirea pentru construc
țiile lor. Grajdurile sînt spațioase, 
luminoase. Vara sînt răcoroase, 
— vitele pot sta aici aproape ia 
iei de bine ca si în taberele de 
vară — iar iarna sînt foarte căl
duroase ; tavanul din scindată e 
pomostit pe deasupra cu un strat 
gros din același pămint ameste
cat cu paie Poate 
tul cît poftește...

Colectiviștii din 
che au un sector 
plină dezvoltare 
le, inclusiv cele Peste. 200 de vaci 
cu lapte, se simt excelent !n graj
durile făcute din iighfuță. Produc
ția de lapte a ajuns anul acesta 
pînă la 1 septembrie, la 1600 de 
litri de lapte de fiecare vacă, ceea 
ce înseamnă că la sfîrșitul anului 
va ajunge ța peste 2 000 de litri 
de fiecare vacă

■— Construcțiile ridicate de gos
podărie Costă puțin ne-a spus 
președintele, și pot dura cu mici 
reparații, pe puțin 50 —60 de ani

...De la construcții am coborît 
la poala dealului presărat cu case 
vopsite în culoarea cerului de 
vară Ceea ce te Izbește pe ulițe
le cotite ale acestui sat sînt ca
sele noi, peste 200 ridicate in ul
timii ani.

Intr un colt de ulifă am văzut 
o clădire frumoasă, ridicată pînă 
la acoperiș.

— E grădinița de copil a colec
tivei pe care am ridicat-o anul 
acesta din economiile realizate la 
ridicarea noilor construcții, ne-a 
spus președintele
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IN INTERESUL PĂCII
ÎN ÎNTREAGA LUME

Știri externe

în zilele noastre problema cea mai acută și mai urgentă, problema care preocupă in cel mai înalt grad toate popoarele este întărirea și menținerea păcii. Gindurile și aspirațiile tuturor popoarelor, năzuințele și speranțele lor, sint legate de pace. în momentul de față, cînd dezvoltarea științei și tehnicii militare a dus la crearea unor bombe nucleare monstruoase, cînd au apărut rachete balistice intercontinentale capabile să transporte . in citeva minute asemenea bombe spre obiectivul fixat, în orice punct al globului pămîntesc, un război mondial ar aduce pierderi incalculabile omenirii. Pericolul izbucnirii unui astfel de război a fost creat și intensificat ca urmare a alcătuirii de către puterile occidentale a unei serii de blocuri militare îndreptate împotriva statelor iubitoare de pace, a creării unei rețele dese de baze militare americane pe teritorii străine, a ațîțării „războiului rece" care a înveninat relațiile dintre state, a intensificării continui a cursei înarmărilor.Pentru a feri omenirea de urgia unui pustiitor război atomic, Uniunea Sovietică a făcut istoricele propuneri cu privire la dezarmarea generală și totală. Problema aceasta a fost pusă pentru prima dată la cea de-a XlV-a sesiune a Adunării Generale a O.N.U. din inițiativa guvernului U.R.S.S. Propunerile sovietice s-au bucurat imediat de sprijinul larg al tuturor statelor membre ale O.N.U. Multe state membre ale O.N.U. au socotit necesar să se ia măsuri pentru a nu permite repetarea tergiversărilor în rezolvarea a- cestei probleme internaționale de cea mal mare importanță, s-au pronunțat pentru stabilirea de către Adunarea Generală a unor directive concrete în scopul elaborării unui tratat de dezarmare generală și totală.Sesiunea ce a urmat, cea de-a XV-a, a Adunării Generale a O.N.U. n-a putut totuși elabora de comun acord directivele din cauza poziției fostului guvern al S.U.A., care se pronunța în mod fățiș împotriva unor hotăriri cu privire la dezarmarea generală și totală. Noul guvern american a declarat la rândul său că nu este încă gata să examineze fondul problemelor dezarmării și și-a exprimat dorința de a i se acorda timp pentru a studia problema dezarmării.Mergînd în întîmpinarea dorințelor noului guvern al S.U.A., Adunarea Generală a O.N.U. s-a declarat de acord să nu examineze în cursul celei de-a doua părți a celei de-a XV-a sesiuni fondul problemei dezarmării. Totodată s-a avut în vedere faptul important că Uniunea Sovietică și Statele Unite au căzut de acord să facă un schimb bilateral de păreri în problemele dezarmării. După cum se știe, Adunarea a aprobat într-o rezoluție specială un astfel de schimb de păreri in speranța că aceste tratative vor contribui la rezolvarea problemei dezarmării și Ia realizarea acordului necesar.
Dezarmarea generală 

și totală — calea cea mai 
sigură pentru izbăvirea 

omenirii de primejdia 
războiuluiFelul în care a decurs acest schimb de păreri este analizat în mod amănunțit în comunicarea pe care guvernul sovietic a adresat-o recent președintelui celei de-a XVI-a sesiuni a Adunării Generale a O.N.U. Comunicarea expune totodată din nou și cit se poate de clar și de concret poziția justă a Uniunii Sovietice în problema dezarmării generale și totale. Așa cum se arată în comunicare, guvernul sovietic a acordat o mare importanță tratativelor directe dintre U.R.S.S. și S.U.A., considerînd că în cursul acestor tratative ambele părți vor tinde în mod sincer să apropie la maximum pozițiile lor. Pornind de la faptul că un acord în problema dezarmării între Uniunea Sovietică și Statele Unite, care, după cum se știe, sint cele mai mari puteri ale lumii, ar da un uriaș impuls rezolvării întregii probleme a dezarmării, guvernul sovietic a dorit în mod sincer ca tratativele dintre cele două state să capete un caracter concret și să ducă Ia rezultate pozitive. în cursul tratativelor, guvernul U.R.S.S. a oferit guvernului S.U.A. posibilitatea de a studia mai profund poziția Uniunii Sovietice.Planul sovietic de înfăptuire a dezarmării generale și totale prevede rezolvarea acestei probleme în trei etape succesive. Elaborînd acest plan, guvernul sovietic s-a călăuzit de dorința ca chiar primii pași pe această cale să aibă efeetul pozitiv maxim, să permită, dacă nu înlăturarea cu desăvîrșire, cel puțin reducerea la maximum a primejdiei pe care o constituie războiul cel mai periculos pentru omenire — războiul nuclear. De aceea Uniunea Sovietică propune să se înceapă dezarmarea nu numai prin reducerea substanțială a forțelor armate și a armamentelor clasice ale statelor, ci și prin distrugerea tuturor mijloacelor de transportare la țintă a armei nucleare, lichidarea bazelor militare pe teritorii străine, retragerea de pe aceste teritorii a tuturor trupelor străine.Pentru a se asigura în practică o situație de egalitate a statelor în 

condițiile dezarmării, planul sovietic de dezarmare prevede, ca o condiție obligatorie. ca lichidarea mijloacelor de transport a armei nucleare să se facă in același timp cu distragerea bazelor militare. Și e firesc acest lucru. Renunțind la mijloacele de transportare a armei nucleare, deci ia arma care constituie pentru ea principal al mijloc de apărare împotriva agresiunii. Union ea Sovietică este îndreptățită să ceară să se țină seama și de interesele seen- rității ei, pentru ca simultan cu distrugerea mijloacelor de transportare să fie lichidate bazele militare pe teritorii străine. Fiindcă este suficient să aruncăm o privire asupra hărții amplasării bazelor militare pe care S.U.A. și alți participant! la blocurile militare occidentale le-au creat in imediata apropiere a frontierelor statelor socialiste, pentru a ne convixge că. dacă rachetele ar fi lichidate și bazele militare străine ar rămine intacte. Statele Unite ale Americii și aliații lor din blocurile militare s-ar afla intr-o situație mai avantajoasă.Uniunea Sovietică a propus ea desăvârșirea dezarmării generale și totale să se înfăptuiască in 4—5 ani. Acesta este un termen realist care ține seama de posibilitățile statelor de a lichida mașina militară și de a trece economia si întreaga viață a statelor pe făgașul păcii.Propunerile Uniunii Sovietice sint rit se poate de dare. Ele arată omenirii că cea mai sigură cale pentru a se izbăvi pentru totdeauna de pericolul care planează asupra ei este calea dezarmării generale și totale.
Dezarmarea generală 

și totală trebuie 

înfăptuită sub un control 

internaționalPentru a și ascunde lipsa lor de dorință in rezolvarea problemei dezarmării, puterile occidentale au născocit și au răspindit minciuna că Uniunea Sovietică ar pi opune să se procedeze in primul rind la dezarmare si abia apoi să se stabilească controlul Dar. așa cum se știe, guvernul U.ILS.S. și șeful său. N. S. Hrușeiov. an declarat in repetate rânduri că. dacă puterile occidentale vor accepta propunerea eu privire la dezarmare renerală si totală. Uniunea Sovietică va accepta fără rezerve orice propuneri ale acestor puteri in ce privește controlul asupra dezarmării. Aceste declarații clare arată evident oricui că soluționarea problemei controlului asupra dezarmării nu este împiedicată de poziția U.tS.S. ej de încercările guvernelor puterilor occidentale de a folosi această problemă pentru crearea unei bariere artificiale in calea spre dezarmare, de refuzul lor de a proceda la dezarmare, si la controlul asupra dezarmării.Piedind pentru un control eficient asupra dezarmării. Uniunea Sovietică se pronunță totodată eu botă- rire împotriva controlului asupra înarmărilor. Un asemenea control nu numai că nu ar limita ritusi de puțin cursa înarmărilor ci. dimpotrivă. ar crea condiții pentru continuarea nestingherită a ei și. prin urmare, si pentru acumularea continuă a tot felul de arme, inclusiv arma nucleară și rachetă. Un control care nu este legat de măsuri in vederea dezarmării s-ar transforma într-un sistem internațional de spionaj legiferat. Un asemenea control nu ar sluji cauzei dezarmării ci ar servi la pregătirea unui nou război.Sistemul de control prevăzut de programul sovietic de dezarmare generală și totală este un sistem eficient și sigur. Uniunea Sovietică dorește ca atit procesul dezarmării în ansamblu, rit si fiecare măsură in parte să se desfășoare de la început pînă la sfirșit sub un control eficient.Deci și în această privință propunerile Uniunii Sovietice sint cit se poate de clare. în cadrul tratativelor bilaterale sovieto-americane. Uniunea Sovietică a expus în amănunțime poziția sa în problema controlului internațional asupra dezarmării. în comunicarea pe care guvernul sovietic a făcut-o președintelui celei de-a XVI-a sesiuni a Adunării Generale a O.N.U., propunerile sovietice sint expuse din nou foarte amănunțit. Ele reflectă în același timp și grija Uniunii Sovietice ca organul de control asupra înfăptuirii dezarmării să fie în așa fel alcătuit și să-și exercite atribuțiile de așa manieră incit să-și îndeplinească cu întreaga eficacitate sarcinile cc-i revin. în comunicare se afirmă încăodată că Uniunea Sovietică este hotărîtă ca și pînă acum să semneze neîntîrziat un acord de dezarmare generală și totală cu instituirea oricărui control internațional chiar și a celui mai strict și atotcuprinzător, în condițiile dezarmării generale și totale.
Poziția S.U.A. în cadrul 
tratativelor bilaterale 

sovieto-americaneCare a fost poziția S.U.A. în cadrul tratativelor sovieto-americane în problema dezarmării? Așa cum se arată în comunicare, în primele două etape ale tratativelor bilaterale — la Washington și Moscova, delegația americană a refuzat în genere să examineze programul dezarmării generale și totale, jnsistind asupra elaborării de comun doar ă principiilor generale.

Dar chiar in formularea acestor principii partea americană a venit cu idei care nu prevedeau nici lichidarea armamentelor și forțelor armate, nici interzicerea armelor nucleare și a celorlalte tipuri de arme de exterminare in masă, nici lichidarea bazelor militare de pe teritorii străine.Totodată, in cursul primelor donă etape ale tratativelor, delegația a- mericanâ urmărea să înlocuiască dezarmarea generală și totală prin măsuri ea încetarea producției de materiale fisionabile pentru scopuri militare, controlul asupra lansării de dispozitive in spațiul cosmic etc., deși aceste măsuri nu au in realitate nimic comun cu dezarmarea.într-adevâr, încetarea producției de materiale fisionabile pentru sco- puri militare nu ar avea o semnificație reală fără interzicerea armei nucleare și distrugerea stocurilor de aceste arme și s-ar reduce la stabilirea unui control asupra industriei atomice, si nu numai a celei atomice. ceea ce ar permite puterilor occidentale să obțină informațiile care le interesează asupra armei uadeare sovietice Ruptă de acțiunea de dezarmare, punerea problemei stabilirii controlului asupra lansării de dispozitive in spatial cosmic. nu poate fi considerată altfel derit ea • tendință de a căpăta | acces la informațiile asupra rachetelor sovietice.Partea americană a venit și cu alte propuneri care au dovedit lipsa el de dorință de a duce tratative sincere. Din această cauză in primele două etape ale tratativelor nu s-a putut ajunge la nici un fel de înțelegere privind programul dezarmării generale și totale. In fața a- cestei situații, guvernul sovietic a făcut eforturi deosebite pentru a urn: tratativele din punctul mort, dar din e—uza poziției guvernului S.UJL. ia cadrul tratativelor bilaterale sovieto-americane de la Washington si Moscova nu s-au putut p.sf de acord nici măcar principiile fundamentale ale dezarmării generale și totale.Abia in ultima etapă a tratativelor bilaterale care »a avut lor 1> New-York, guvernul S.U.A. a făcut anumite schimbări in poziția sa fată de problema dezarmării generale să totale. □ a adoptat unele prevederi asupra cărora partea sovietică a insistat ia tot timpul tratativelor. Și deși proiectul american al -Declarației de principii* * a eu- prins destule formu'âri insuficient de riare. care permit interpretări diferite, inclusiv interpretări care nu au nimic comun cu sarcinile dezarmării. gav eroul sovietic, căli uzin - dn-se de năzuința de a contribui prin toate mijh-acele la solutionarea problemei dezarmării generale și totale, a ajuns to concluzia că este posibil să se prezinte Adunării Generale a OAi.U. ca propune rt comună a UJLSJ5. si S.UJL -Declarații de principii*  — drept proiect de directive pentru un organ de lucru care să pregătească acordul eu privire la dezarmarea generală și totală

Cit privește organul de lucru pentru dezarmare, in comunicare se arată că in cursul tratativelor bilaterale cu S.U.A- guvernul sovietic a subliniat că organul de lucru pentru dezarmare poate fi eficient și capabil să îndeplinească sarcinile care stau in fața lui numai dacă in acest organ vor fi reprezentate pe bază de drepturi egale toate cele trei grupări de state — statele socialiste, statele membre ale blocurilor militare occidentale și țările neutre.Partea americană a prezentat însă propuneri care n-au putut servi drept bază pentru un acord. Din a- ceastă cauză, în cursul tratativelor bilaterale a fost cu neputință să se ajungă Ia o înțelegere asupra componenței organului de lucru, care să pregătească acordul cu privire Ia dezarmarea generală și totală. Guvernul sovietic, se spune in comunicare, consideră necesar ca Adunarea Generală să adopte în această privință o hotărîre care să asigure participarea Ia tratativele de dezarmare, pe bază de egalitate în drepturi, a tuturor statelor care au dreptul legal la aceasta și fără de care nu se pot duce tratative rodnice de dezarmare.
★în curind Adunarea Generală a O.N.U. urmează să ia in dezbatere importanta problemă a dezarmării. Prezentind Adunării Generale a O.N.U. o imagine clară și amănunțită a poziției pe care s-au situat cele două state în cursul tratativelor bilaterale și expunând din nou poziția sa justă. Uniunea Sovietică ajută astfel Organizația Națiunilor Unite să depună maximum de eforturi pentru a obține succes în rezolvarea problemei dezarmării ge-

în comunicare se subliniază insă că guvernul S.U-A. nu a renunțat to orientarea care urmărește in locuire a J dezarmării prin controlul asupra toarmării. In această privință guvernul sovietic subliniază încăodată că problema : ce trebuie realizat — dezarmare in eonditiile controlului sau instituirea unui control asupra înarmărilor — reprezintă o proble- ; mă pretând principială.
Problema componenței 

comitetului de dezarmare

acord nerale și totale, in interesul păcii în întreaga lume.

• A început cea de-a XVI-a sesiune a Adunării Generale a Organizației Națiunilor Unite, la care se discută printre alte probleme, dezarmarea generală și totală și lichidarea definitivă a rușinosului sistem colonial.• De curtnd au avut loc alegeri în Guyana Britanică situată in partea de nord-est a Americii de sud, în care Partidul popular progresist care luptă pentru independența națională, a obținut victoria. Conducătorul acestui partid, dr. Cheddi Jagan, a devenit astfel prim-ministru.• La Berlin, în sala mare a Casei de cultură „Erich Weinert" au continuat lucrările conferinței sindicale internaționale în sprijinul încheierii Tratatului de pace cu Germania, pentru rezolvarea pașnică a problemei Berlinului occidental. împotriva provocărilor de război.• Acum citeva zile a avut loc la Amsterdam un miting de protest șl o demonstrație împotriva politicii militariste a guvernului olandez și îm
sebbecite
ln perioade. campaniilor agricole 

unele publicații americane in cău
tare de subiecte „tari" care să zgu
duie nervii se opresc și asupra vie
ții „emigranților". (Ața li se spune 
în Statele Unite zecilor de mii de 
muncitori agricoli nomazi care, in 
această perioadă, cutreeră din loc 
in loc împreună cu familiile lor).

In majoritatea lor fermieri sără
ciți. ale căror gospodării au fost 
înghițite de marii fermieri și de so
cietățile de exploatare agricolă, se 
îndreaptă spre sud cînd zăpada a- 
coperă încă o mare parte a pămin- 
tuluL Clima caldă din sud permite 
recoltarea primelor legume foarte 
de timpurtu. Proprietarii preferă să 
folosească mina de lucru a munci
torilor nomazi care este mult mai 
ieftină deci: ■ dosirea mașinilor. Pe 
măsură ce timpul se încălzește și 
pămintul începe să-și dea roadele, 
cetele de muncitori, cu familiile lor, 
o pornesc tot mat spre nord. Re
portajele publicațiilor de care po
meneam mai sus înfățișează citi
torilor figuri aspre de copii și oa
meni matun fețe bătute de vînt și 
arse de soare ale oamenilor care 
din fragedă vârstă și pînă pe patul 
morțtt prestează din zori și pină-n 
nocvte murale cele mai grele pe 
ogoare strât-e. pentru o plată mize
rabilă. Fotografiile înfățișează 
bărbați și femei istoviți, copii goi 
și murdari, cocioabe dărăpănate în 
care sint sditt si se adăpostească 
după truda :: torit oare de peste zi.

„Muncitori: agricoli, scrie „New 
York Times Magazine', locuiesc în 
cotețe de pit-dm. beau din băltoace 
și gătesc pe sobe confecționate din 
vechi butoaie de fier.

După cum arată revista, numărul 
acelora care duc o asemenea viață 
trece de dosM milioane. Condițiile 
in care trăzese acești oameni sint 
astfel descrise intr-un raport publi
cat de un economist american: o 
familie de zece persoane, de pildă, 
se adăpostește sub un cort de 2,50 
m. pe 3z0 m. Și aceasta este încă 
bine. Alții sin: cazați cite 40—50 în 
barăci lungi de tablă, bărbați, fe
mei și copii de-a valma. Ei sint lip
siți de apă curentă, bîntuiți de boli 
de piele, astmă, anemie, tubercu
loză.

Dar cei mai oropsiți sint copiii 
Viața acestora este un adevărat 

6. A. S. Slobozia a realizat planul 
la producția de lapte-marfă
(Urmare din pag. 3)an. livrind statului 3163 hectolitri lapte, la un preț de cost cit mai scăzutîn mai puțin de 9 luni de zile, îngrijitorii de vaci de to G.A.S. Slobozia au obținut peste 2700 litri lapte de la fiecare vacă furajată, adică tot atit cit s-a realizat in întreg anul 1960. Trebuie menționat că această cantitate a fost realizată de la aceleași vaci care au fost în producție Și în anii treeuțL Aceste realizări permit să se afirme că pină la sfîrșitu! anulat la G.A.S. Slobozia se va realiza • producție medie de 3500 litri lapte pe cap de vacă furajată.Merită subliniată preocuparea colectivului pentru asigurarea unei bogate baze furajere, care are rolul hotăritor in sporirea producției de lapte. Pînă in prezent, la G.A.S. Slobozia s-au însilozat. peste 4000 tone furaje, in care, pe lingă porumb. se află o importantă cantitate de borceag și lucernă. De asemenea s-a înmagazinat o cantitate de
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potriva ajutorului acordat elementelor revanșarde vest-germane.• Delegația de partid și guvernamentală a R. P. Polone, condusă de Wladislaw Gomulka, prim-secretar al C.C. la P.M.U.P., face în prezent o vizită de prietenie în R. S, Cehoslovacă.• In Brazilia la amploare mișcarea pentru efectuarea reformei agrare. La demonstrația care a avut loc la Recife, cel prezenți au arătat că moșierii au acaparat cele mai bune pămînturi. Participanții la demonstrație au cerut ca și în Brazilia să se înfăptuiască reforma agrară, așa cum s-a înfăptuit în Cuba.• în localitatea Bari (Italia) a avut loc zilele trecute o mare demonstrație, la care cei care au luat parte au purtat drapelul păcii și pancarte cu lozinci ca : „Trăiască pacea !“, „Nu vrem rampe pentru rachete in regiunea noastră !“, „Vrem reforma agrară !“. „Dezarmare generală și totală 1“
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iad. Folosirea lor ca mină de lucru 
ieftină se practică pe scară întinsă 
și face să salte câștigurile moșieri
lor intr-atit, încât, nu de mult pu
blicația sindicală americană „A.F.L. 
— C.1O." considera că aceasta — 
adică folosirea copiilor muncitori
lor agricoli nomazi la muncile cele 
mai grele — reprezintă una din 
„marile afaceri".

Mii de copit suferă accidente 
grave în timpul lucrului și nici o 
lege nu-i ocrotește. Anul trecut un 
senator a prezentat un proiect de 
lege fixînd vîrsta de 14 ani ca mi
nimum de virstă în fermele meca
nizate. „Blocul fermierilor" — al
cătuit din mari moșieri — a făcut 
tot ce i-a stat în putință ca să îm
piedice adoptarea acestei legi, ea 
înseși destul de anemică, pentru că 
lăsa liberă exploatarea copiilor în 
domeniul muncit manuale unde et 
sint îndeobște folosiți

De curând, la 4 septembrie, s-a 
sărbătorit în Statele Unite așa-zisa 
„zi a muncii4. Cu acest prilej pre
ședintele Kennedy, șt ministrul mun
cii, Goldberg, au vorbit despre 
traiul îmbelșugat al americanilor. 
Ei n-au pomenit insă nici un cuvînt 
nici despre traiul celor peste 5 mi
lioane de șomeri recunoscuți ofi
cial și al familiilor lor, nici despre 
traiul milioanelor de mici pensio
nari și mici fermieri și nici despre 
traiul milioanelor de oropsiți mun
citori agricoli sezonieri și al fami
liilor lor. Aceștia nu-i interesează 
pe reprezentanții marilor afaceriști. 
Corespondentul publicației sindi
cale „A.F.L. — CJ.O.“ spunea limpe
de : „In îmbelșugata Americă, în 
America prea repede satisfăcută de 
ea, este ușor să se uite că și astăzi 
încă milioane se hrănesc literal- 
mente cu fructele muncii mor co
pii de cea ■nci fregedd virstF. Ca
zați in cocioabe, barăci sau corturi, 
subalimentațt, acești copii ca și pă
rinții lor n-au nici un loc pe care 
l-ar putea numi „acasă44.

Din cuvîntările rostite în Statele 
Unite cu prilejul „zilei muncii" re
iese că pentru cercurile conducă
toare americane soarta milioanelor 
de muncitori agricoli nomazi nu 
constituie nici măcar un subiect de 
sezon. S. G.

1109 tone de fin din care 646 tone fin de lucerna.Experiența Porumbiței a constituit un stimuient pentru obținerea unor rezultate bune și în celelalte ferme de animale. Astfel, Ia creșterea in greutate a purceilor pină la 30 kg. s-a realizat un spor zilnic de 318 grame, in loc de 280 grame cit era planificat. La ovine, s-au obținut cite 3,200 kg. lină de fiecare oaie tunsă, — cu 500 grame mai mult față de plan.
★Experiența Porumbiței a luat sfîr- șit. Dar rezultatele se vădesc în continuare prin ridicarea gospodăriei agricole de stat Slobozia la nivelul unei gospodării fruntașe. Aceste rezultate vor face ca gospodăria să dea în acest an însemnate beneficii pe baza depășirii poducții- lor planificate și a scăderii prețului de cost.In prezent, muncitorii gospodăriei agricole de stat Slobozia se află în plină campanie de toamnă. Ei muncesc plini de încredere în forțele lor, conștienți că de calitatea lucrărilor ce le execută depinde in cea mai mare măsură obținerea unor producții bogate in anul viitor.

SPORT

Mai multă atenție organizării 
întrecerilor „Cupei Agriculturii"La bazele sportive din comunele și satele de pe întreg cuprinsul țării continuă să se desfășoare întrecerile din cadrul celei de a 3-a ediții a „Cupei Agriculturii", competiție deschisă oamenilor muncii din mediul sătesc.Concursurile organizate la cele 9 discipline sportive — atletism, volei, fotbal, handbal, gimnastică, oină, trîntă, popice și ciclism — prevăzute în regulamentul competiției, oferă dispute pasionante, la care participă un număr mare de tineri colectiviști, mecanizatori din S.M.T.-uri și muncitori din G.A.S.-uri. în special, acest lucru se remarcă acolo unde comisiile regionale și raionale s-au ocupat de popularizarea și de buna organizare a concursurilor. în această privință pot fi menționate comisiile de organizare din raioanele Năsăud și Dej, regiunea Cluj, unde s-a desfășurat o activitate susținută pentru popularizarea competiției. în raioanele amintite s-au confecționat numeroase afișe, s-au publicat articole la gazetele de stradă și de perete, s-au transmis materiale informative la stațiile de radioficare. De asemenea, regulamentul competiției a fost popularizat la manifestațiile ce au avut loc la căminele culturale, ca și în cadrul adunărilor organizațiilor de U.T.M.Activitatea de popularizare ce s-a desfășurat în jurul acestei competiții de masă a făcut ca pe listele parti- cipanților să se înscrie numeroși concurenți. Numai în raionul Dej au participat 13.265 concurenți, iar in raionul Năsăud s-au întrecut aproape 10.000 de concurenți. Aici trebuie evidențiate asociațiile sportive din comunele Reteag, Beclean, raionul Dej, Rodna, raionul Năsăud etc. Concursurile organizate de aceste asociații sportive, sub îndrumarea organizațiilor de partid și U.T.M. și cu sprijinul comitetelor sindicatelor, s-au transformat într-o adevărată sărbătoare a sportului de masă.Concurenții clasați pe primele locuri au primit diplome și au fost popularizați la gazetele de stradă și perete, ca și la stațiile de radioficare. De asemenea, la stațiile de radioficare s-au transmis materiale informative despre felul cum se desfășoară concursurile, ceea ce a făcut să crească interesul pentru această competiție. Iată o metodă bună de populari

Participați la
Veți
OAMENI AI MUNCII DIN AGRICULTURA!excursiile turistice organizate special pentru dumneavoastră 

de O. N. T. CARPAȚImărețe construcții realizate în aaă puterii populare, aspec- din industrie, monumente și muzee interesante.teVeți participa la spectacole atrăgătoare și manifestări sportive. Găzduire în hoteluri confortabile.Masa in cele mai bune restaurante.Transportul cu trenul, cu autobuze l.R.T.A. sau cu autocare O.N.T. CarpațiReduceri de 50—-67“/» pe C.F.R.Informații suplimentare și înscrieri la toate agențiile și filialele
O. N. T. CARPAȚIdin țară.

„Crescători !
Puteți realiza venituri sporite pentru gospodăria voastră, 

dacă contractați vițele prin oficiile zonale ale întreprinderii de 
Stat pentru Aprovizionarea cu Animale de Reproducție —
1.5. A.A.R. — care oferă avansuri bănești prețuri bune la pre
luare, precum și alte avantaj'e.

I.S.A.A.R.-ul contractează toate vițelele, chiar de la nașr 
fere, indiferent de rasă.

GOSPODARII AGRICOLE COLECTIVE
ȘI ÎNTOVĂRĂȘIRI AGRICOLE!

Procurați-vă vaci, vițele și oi prin oficiile zonale ale
1.5. A.A.R.-ului, care vă asigură livrarea de animale de Înaltă 
valoare zootehnică, la prețuri avantajoase".

Deținători de oi!
Unitafile D. C. A. achiziționează orice 
cantități de lină la preturi avantajoase. 
Valorificați surplusurile de lină prin 
unitățile D. C. A. sau prin achizitorii 

D. C. A. din comune și sate.
Valorificînd prin D. C. A. surplusurile 
de lină, vă asigurați venituri impor

tante.

zare a competiției, care poate fi folosită și de alte asociații sportive și chiar de comisiile raionale și regionale, la etapele pe raion și pe regiune.în regiunea Cluj, ca și în alte re-x giuni din. țară sint însă o serie de comisii raionale care s-au ocupat într-o mai mică măsură de popularizarea regulamentului „Cupei Agriculturii", ca și de buna organizare a concursurilor. Printre acestea se numără comisiile de organizare din raioanele Zalău, Huedin, Turda, Aiud, Gherla. Membrii acestor comisii s-au deplasat foarte puțin pe teren pentru a controla și sprijini buna desfășurare a concursurilor. întrecerile organizate de asociațiile sportive Someșul—Gilău, Bihorul—Bucea, raionul Huedin, Victoria—Războieni, înfrățirea—Mirăslău, raionul Aiud, Avîn- tul—Craiul Mare, raionul Turda, au lăsat de dorit. Aici a existat o preocupare numai pentru organizarea concursurilor de fotbal. Aceste asociații sportive au desfășurat o slabă activitate pentru atragerea tinerelor la concursurile „Cupei Agriculturii*.Aceleași lipsuri se remarcă și într-a serie de raioane din regiunea București, cum sînt, de pildă, Răcari, Roșiori, Videle etc. în aceste raioane, concursurile se desfășoară la voia întîmplării, sînt organizate în pripă, cu o participare redusă. Nu există o preocupare nici pentru buna desfășurarea a etapelor superioare, faza pe raioane și interraionale.Această situație se datorește și faptului că de la organizare, comisia regională n-a ținut pînă acum o ședință în care să analizeze M cum se desfășoară concursui-j. Acum, în regiunea București ca și în celelalte regiuni din țară, au loc ultimele concursuri din etapa raională și interraională, iar peste cîteva zile se vor desfășura întrecerile din penultima etapă, faza regională. Deci, este necesar ca peste tot comisiile de organizare a competiției să ia măsurile corespunzătoare pentru buna desfășurare a concursurilor din etapele superioare și să urmărească ca cei mai buni sportivi să se pregătească cu multă atenție pentru întrecerile finale ce vor avea loc în zilele de 13, 14 și 15 octombrie.M. LERESCU

AGRICULTURA NOUA" organ al Ministerului Agriculturii și a! Comitetului Central al Untanil Sini satelor din Întreprinderii, ți instituțiile agricole. Apare bisăptămînaL Redacția ți Administrația! Tiparul Combinatul Poligrafia Casa Setatei! „L V, Stalin* Piața Setatei} nr, 1 București Telefon t 17.60.1Q


